
LISTOPAD/GRUDZIEŃ 2023
ROK XXXI NR 11-12 (364)    

ISSN 1425-9370 
MIESIĘCZNIK BEZPŁATNY

www.gminazgierz.pl    G A Z E TA S A M O R Z Ą D O WA G M I N Y Z G I E R Z  

Na Ziemi 
Zgierskiej
Na Ziemi  
Zgierskiej

Spokojnych Świąt Bożego Narodzenia
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• Barbara Polasińska w Komitecie Doradczym Stowarzy-
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• Zaproś kominiarza zamiast strażaka - o bezpieczeństwie 
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Świąteczne spotkania 
z Mieszkańcami Gminy Zgierz
Przedświąteczne spotkania z Mikołajem to szcze-
gólny czas dla najmłodszych Mieszkańców Gminy.
Wiele takich spotkań odbyło się na terene gminy,
licznie uczestniczyli w nich młodsi i starsi. 
- Wspólne oglądanie teatrzyków, występy magików,
zabawy i wizyty Mikołaja, z sercem przygotowane
poczęstunki od Pań z KGW, a przede wszystkim ży-
czenia, rozmowy i radość ze spędzonego razem
czasu. Dla mnie to bezcenne chwile, kiedy mogę
uczestniczyć w takich spotkaniach poza urzędem,
które niosą ze soba wiele uśmiechu, życzliwości, ser-
decznych rozmów i świąteczno-noworocznych życzeń
- podkreśla Wioleta Głowacka Wójt Gminy.
Więcej str. 2, 3 oraz 5, 6.“Szopka”, fragment płaskorzeźby 

w drewnie, autor Krzysztof Odój

Najlepsze życzenia dla Szacownej 
Jubilatki Pani Marianny Wasiak

Pani Marianna Wasiak
z Dąbrówki jest jedną
z najstarszych mieszkanek
Gminy Zgierz. Na koniec
października obchodziła
100 urodziny. - Najważ-
niejsze w życiu jest zdrowie
- podkreślała Pani Ma-
rianna podczas urodzino-
wego  spotkania z Rodziną
i znajomymi.
Więcej str. 3.
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Spotkania z Mikołajem w Gminie Zgierz

Mikołaj w kościele w Białej

Wójt Gminy Zgierz, Koło
Gospodyń Wiejskich z Ro-
sanowa pod przewodnic-
twem p. Marii Gwarczyk,
Stowarzyszenie Róbmy
Swoje i Sołtys Sołectwa
Rosanów Benedykt Tom-
czyk zaprosili dzieci na
spotkanie mikołajkowe  w
świetlicy w Rosanowie.

Wiele dzieci z rodzicami
skorzystało z zaproszenia. 
Wspólnie spędzony czas
minął szybko na malowaniu

świątecznych ozdób, które
dzieci zabrały do domu.
Najmłodsi szczególnie ra-
dośnie reagowali na występ
z pokazem sztuk magicz-
nych. 

Nie zabrakło poczęs-
tunku. Panie z KGW częs-
towały przygotowanymi
przez siebie  wypiekami,

ciasteczkami i cukierkami.
Dorośli nie mogli się oprzeć
i też łasuchowali razem z
dziećmi przy gościnnym
stole. Wielkie poruszenie
wzbudził Mikołaj, który
przyszedł dzwoniąc zama-
szyście dzwonkiem, pod
choinką rozdawał prezenty. 
- Widzimy, że jest potrzeba

organizowania takich spot-
kań, szczególnie dla dzie-
ciaczków. Mikołajki przygo-
towujemy w Rosanowie od
7 lat. Z roku na rok dzieci
jest coraz więcej, te, które
przychodzą do nas na Miko-
łajki są szczęśliwe i wracają
w kolejnych latach. Dzisiaj
też umówiliśmy się na spot-
kanie, bo wielu rodziców,
którzy przyszli z dziećmi już
zapowiedziało, że w przy-
szłym roku też będą. Dla nas
to jest ważne wydarzenie
w roku, przygotowujemy się
wcześniej, wspólnie je orga-
nizujemy i cieszymy się, że
jest tak duży odzew ze strony
mieszkańców – mówi
p. Maria Gwarczyk.
[AK]

W grudniową niedzielę św. Mikołaj odwiedził młodszych
i starszych parafian Parafii Świętych Apostołów Piotra
i Pawła w Białej, aby wręczyć im słodkie upominki oraz
przekazać dobre słowo. Pomagali mu niezastąpieni pomoc-
nicy z Kółka Rolniczego KGW Pod Bocianami, a także
proboszcz Parafii ks. Mariusz Lampa.
[DR]

Mikołaj w Kaniej Górze

Święty odwiedził dzieci
w sołectwie Kania Góra.
Każde dziecko dostało upo-
minek. Na spotkanie zapro-
siła Wioleta Głowacka Wójt

Gminy oraz Koło Gospo-
dyń Wiejskich „Jarzębina”.
Panie przygotowały prze-
pyszne słodkości, którymi
wszyscy chętnie się często-
wali. Dzieci obejrzały

przedstawienie „Zimowa
opowieść” teatru WidziMi-
się. W imieniu Mikołaja
dziękujemy za tak liczne
przybycie!
[AT]

Święty Mikołaj na zapro-
szenie Sołtysa Arkadiusza
Budnera oraz Rady Sołec-
kiej zagościł w Giecznie,
gdzie czekało na niego
grono zarówno młodszych,
jak i starszych entuzjastów.
W wydarzeniu wzięły
udział Wójt Gminy Zgierz
Wioleta Głowacka oraz

Radna Gabriela Skopiak.
W oczekiwaniu na świę-
tego, dzieci z radością przy-
gotowywały papierowe
łańcuchy choinkowe oraz
zdobiły pierniczki. Pracę
przerwał jednak dźwięk
świątecznego dzwonka,
który zwiastował nadejście
św. Mikołaja. Po jedno-

znacznej, optymistycznej
odpowiedzi wszystkich
uczestników na pytanie o
byciu grzecznym w tym
roku, Mikołaj obdarował
zgromadzone dzieci upo-
minkami, wzbudzając jesz-
cze większy uśmiech na ich
buziach. W trakcie Mikoła-
jek wszyscy chętnie często-

wali się przygotowanym
poczęstunkiem i słuchali
świątecznych melodii.
[PN]

- Ile reniferów ma Mikołaj?

“Portret Mikołaja” 
- autor Pola. Portret otrzy-
mał Mikołaj podczas spot-
kania z dziećmi w świetlicy
OSP w Kaniej Górze

Mikołaj w Rosanowie

Mikołaj w świetlicy w Giecznie

Najpiękniejszy kolorowy łańcuch wykonany wspólnie

Na spotkaniu mikołajkowym w sali OSP w Kaniej Górze

Chciałbym....W oczekiwaniu na Mikołaja w świetlicy w Rosanowie

Mamy podobne ubranka

Święty z Ekipą w kościele w Białej



Gdy za oknem sypał śnieg
w Świetlicy Sołeckiej w Ła-
giewnikach Nowych dzieci
wraz z rodzinami rozpoczy-
nały mikołajkową zabawę,
na którą zaprosił sołtys so-
łectwa, rada sołecka, radny
Rady Gminy Piotr Wężyk,
Gmina Zgierz oraz KGW
Łagiewniki Nowe.

Na początku najmłodsi
obejrzeli przedstawienie
teatru ,,WidziMisię”  pod ty-
tułem “Zimowa Opowieść”.

Po zakończeniu przed-
stawienia wszyscy mogli
posilić się  smakołykami i
nabrać sił na szaleństwa ze

skrzacią animatorką.
Nie zabrakło Świętego Mi-
kołaja, który przybył wraz z
Wioletą Głowacką Wójt
Gminy Zgierz. Na zakoń-
czenie imprezy wszystkie

dzieci otrzymały słodki po-
darunek od Mikołaja, któ-
rego wspierał pomocnik w
postaci Sołtysa.
[DR]
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W październiku setne uro-
dziny obchodziła Pani Ma-
rianna Wasiak z Dąbrówki.
To wyjątkowa okazja spot-
kania się z niemal całą ro-
dziną. Pani Marianna,
cierpliwie przyjmowała ko-
lejne życzenia, upominki i
kwiaty, a także pozowała do
rodzinnych zdjęć. 

Wśród zaproszonych
gości, gratulacje i serdeczne
życzenia w imieniu całej
społeczności Gminy Zgierz,
złożyła Jubilatce Wioleta
Głowacka Wójt Gminy.
- W tak szczególnym dniu
pragnę Pani przekazać moc
serdeczności. Życzę pogod-
nych myśli, ciepłych uśmie-
chów i bliskości najbliż-

szych, aby z radością wspo-
minała Pani przeszłość,
całym sercem przeżywała
teraźniejszość i odkrywała
przyszłość.

Gratulujemy Pani Ma-
riannie pięknego Jubileuszu
i życzymy kolejnych lat
w zdrowiu i pomyślności.
[AK]

200 lat dla Pani Marianny Wasiak

Najlepsze życzenia od Wójt Wiolety Głowackiej

Pani Marianna z prawnukami

Mikołaj w Jedliczu A

Mikołaj w szkole w Giecznie
Wraz z padającym śnie-
giem, 2 grudnia Mikołaj
przybył do szkoły w Giecz-
nie i to w bardzo doboro-
wym towarzystwie. 

Dzieci z terenu Gminy
razem z Rodzicami licznie
uczestniczyły w spotkaniu.
Na Mikołajki zaprosiła
wszystkich Wioleta Gło-
wacka Wójt Gminy Zgierz .
Atmosfera podczas spotka-
nia była wyjątkowo wesoła,
o co zadbał iluzjonista Da-
mian Spętany.

Magiczne sztuczki prezen-
towane przez iluzjonistę
wzbudziły niemały zachwyt
wśród zgromadzonych
gości. 
Po zakończeniu pokazu po-
jawił się Święty Mikołaj,
który wraz z pomocnikami
rozdawał dzieciom pre-
zenty.
[DR]

Mikołaj w świetlicy w Łagiewnikach Nowych

Grudniowe przedpołudnie
w Świetlicy sołeckiej w Jed-
liczu A upłynęło pod zna-
kiem uśmiechu i dobrej
zabawy. 

Przybyłych gości powi-
tała Wójt Gminy Zgierz
Wioleta Głowacka wraz
z radnym Wojciechem Kaź-
mierczakiem oraz Sołtysem
Sołectwa Robertem Mali-
nowskim. 

Na wszystkich czekały
pyszności przygotowane
przez Panie z KGW Jedli-
cze A i B. Gdy zabawa wraz
z elfią animatorką dobiegała
końca z zewnątrz dobiegł
dźwięk dzwonów Świętego
Mikołaja, który przybył

konnym zaprzęgiem wraz z
Panią Mikołajową, by obda-
rować wszystkie zgroma-
dzone dzieci prezentami. 

Uśmiech na buziach dzieci
- gwarantowany!
[DR]

Taaaka paczka od świętego. Ciekawe co jest w środku?

Tu jesteśmy Mikołaju

W cztery oczy z Mikołajem

W ogonku do Świętego...każdy dostanie coś miłego Czyli tak wygląda Mikołaj

Już nie możemy się doczekać

11-12/2023
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Harmonogram odbioru odpadów na 2024 r.

W roku bieżącym odbył się odbiór od-
padów z folii rolniczych, siatki i sznurka
do owijania balotów, opakowań po na-
wozach typu Big Bag pochodzących z
działalności rolniczej. Na powyższe za-
danie Gmina Zgierz po raz kolejny po-
zyskała dotację z Narodowego
Funduszu Ochrony Środowiska i Gos-
podarki Wodnej w wysokości 8 965,28
zł, co stanowi około 92 % wartości za-
dania. Masa odebranych odpadów po-
chodzących z działalności rolniczej
wyniosła w tym roku ponad 22 tony.

Odbiór folii rolniczych 
i innych odpadów 
z działalności rolniczej

Opłaty za odbiór 
odpadów w 2024 r. 
pozostają bez zmian
Opłata za odbiór odpadów ko-
munalnych w przypadku kom-
postowania bioodpadów wyno-
si 32,00 zł od mieszkańca za
miesiąc.
Opłata za odpady komunalne
w przypadku braku kompos-
townika odpadów BIO na nie-
ruchomości wynosi 41,23 zł od
mieszkańca za miesiąc.
Stawki opłaty ryczałtowej rocz-
nej za gospodarowanie odpadami
komunalnymi od domku letni-
skowego na nieruchomości lub
od innej nieruchomości wyko-
rzystywanej  na cele rekreacyjno-
wypoczynkowe to 206,19 zł za
cały rok. 

11-12/2023



Mieszkańcy Grotnik korzystają 
z nowej nawierzchni na ul. Ogrodowej
Został wykonany odcinek
o długości ponad 450
metrów od ul. Lipowej do
ul. Ozorkowskiej, która
jest drogą powiatową. 
Droga została wykonana
z wykorzystaniem nowej
technologii.

– Została zastosowana
tzw. hydrofuga, to na-
wierzchnia, która prze-
puszcza wodę,
jednocześnie blokuje jej
podsiąkanie od spodu.
Mamy nadzieję, że spraw-
dzi się szczególnie w
zimie, kiedy nawierzchnie

są narażone na rozsadza-
nie pod wpływem mrozu
i wody. Z wykorzysta-
niem hydrofugi została
wykonana również droga
w Smardzewie – mówi
Wioleta Głowacka Wójt
Gminy.
Wartość inwestycji to
1.000.000,00 zł. 

Z dużym odzewem społecz-
nym spotkały się konsulta-
cje Planu Urządzenia Lasu
dla Nadleśnictwa Grotniki
na lata 2024-2033. Temat
lasów i gospodarki leśnej
wzbudził zainteresowanie
wśród licznej grupy miłoś-
ników drzew, lasów i przy-
rody. W spotkaniu wzięli
również udział przedstawi-
ciele naszego samorządu.
Pierwsze konsultacje od-
były się 22 listopada br.  
Ze strony Lasów Państwo-
wych w spotkaniu uczestni-
czyli leśnicy Nadleśnictwa
Grotniki, przedstawiciel
Regionalnej Dyrekcji
Lasów Państwowych w
Łodzi, odpowiedzialni za
pracę nad PULem oraz eks-
pert z Biura Urządzeń
Lasów i Geodezji Leśnej.  
Liczną grupę stanowili re-
prezentanci mieszkańców
regionu, przedstawiciele
stowarzyszeń, organizacji
pozarządowych, delegacje
lokalnych społeczności. 
Z dużą determinacją strona
społeczna zgłaszała uwagi
do Planu. Znalazły się
wśród nich takie postulaty
jak: zaniechanie pozyskania
drzew w dolinach rzek, mo-

dyfikacja wyrębów wokół
lasów, a przede wszystkim
wytyczenie i przygotowa-
nie stref o zwiększonej
funkcji społecznej.  Postu-
laty były przeciwwagą do
obecnej, realizowanej przez
Lasy Państwowe gospo-
darki leśnej.
- Teren gminy Zgierz w 30%
pokrywają lasy. Dla miesz-
kańców naszej gminy to
miejsca szczególnie pożą-
dane ze względów przyrod-

niczych i społecznych. To są
argumenty, dla których bę-
dziemy aktywnie uczestni-
czyć przy opracowaniu
dokumentacji Planu Urzą-
dzania Lasu – podkreśla
Wójt Wioleta Głowacka. 
Kolejne konsultacje spo-
łeczne do Projektu Planu
Urządzenia Lasu dla Nad-
leśnictwa Grotniki odbędą
się w pierwszym kwartale
2024 r. Będą mogły wziąć
w nich udział oraz zgłosić

uwagi i wnioski wszystkie
zainteresowane osoby. 
Dodatkowe informacje
można znaleźć pod linkiem: 
https://www.gov.pl/web/na
dlesnictwo-grotniki/plan-
urzadzenia-lasu.
[AK]

Lasy naszym wspólnym dobrem

Grotniki, zbiornik nad Lindą  
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Nowa nawierzchnia na ul. Ogrodowej w Grotnikach



Gości powitali wspólnie
Wójt Wioleta Głowacka i
Przewodniczący Rady
Gminy Zgierz Dariusz Sę-
dzicki.
– Cieszę się, że możemy
razem spędzić przedświą-
teczny czas w tak licznym
gronie. Życzę Państwu rado-
ści i spokoju w nadchodzące
święta oraz samych serdecz-
nych spotkań. W zbliżającym
się Nowym Roku życzę
przede wszystkim życzliwych
ludzi wokół siebie, tak, aby
wspólnie realizować zapla-
nowane przedsięwzięcia,
z których będziecie Państwo
zadowoleni. Najmłodszym
życzę, żeby znaleźli pod cho-
inką upragnione prezenty –
powiedziała między innymi
Wójt.

Kolędy w wykonaniu
Jacka Malanowskiego
i Anety Kozielskiej, wpro-
wadziły Mieszkańców w
świąteczny klimat. Młodą
gwiazdą wieczoru był An-
drzej Jachowicz. Jego wy-
stęp z wykonaniem kolęd na
akordeonie porwał publicz-

ność do wspólnego śpiewa-
nia. Zasłużone i gorące okla-
ski otrzymały dzieci z Chóru
ze szkoły w Szczawinie pod
kierownictwem pani Nata-
lii Lesiak.

Wśród uczestników im-
prezy znaleźli się goście spe-
cjalni, którzy składali
życzenia mieszkańcom,
chętnie włączali się w warsz-
taty i częstowali przygotowa-
nymi potrawami: Senator
RP Marcin Karpiński,
Marszałek Województwa
Łódzkiego Grzegorz
Schreiber, Wiceprzewodni-
czący Sejmiku Wojewódz-
twa Łódzkiego Zbigniew
Linkowski, Dyrektor NIST
Iwona Wieczorek, Radni
Gminy Zgierz: Gabriela
Skopiak, Marian Jóźwiak,
Jacek Stańczyk, Robert
Śniecikowski, Benedykt
Tomczyk.

Dużym zainteresowa-
niem cieszyły się warsztaty
świąteczne. Tam pracowicie
spędzali czas najmłodsi, ale i
trochę starsi, którzy niczym
pomocnicy świętego Miko-

łaja uwijali się ze świąteczną
pracą. Dzieci dekorowały
pierniki, które można było
zjeść albo zabrać ze sobą do
domu. Warsztaty piernikowe
przygotowały Panie z Koła
Gospodyń Wiejskich „Ja-
rzębina” z Kaniej Góry. Na

stoisku przygotowanym
przez Gminne Centrum
Kultury, Sportu, Turystyki
i Rekreacji w Dzierżąznej
można było własnoręcznie
wykonać świąteczny stroik.
Do ostatniego chętnego
uczestnika działało stoisko
Pracowni Twórczy Żar
z Jedlicza A, na którym
przygotowywano ozdoby
świąteczne z filcu. Wszystkie
wykonane własnoręcznie
prace uczestnicy warsztatów
zabierali ze sobą.

Tradycyjne ozdoby
świąteczne, ludowe pająki,
można było oglądać i podzi-
wiać na zaaranżowanej wy-

stawie. Twórczynią pająków
jest Pani Magda Świderek
z Łagiewnik Nowych. Sięga-
jące historią do przełomu
XIX i XX wieku misterne
konstrukcje ze słomy i bi-
buły, które ozdabiały w okre-
sie świąt wiejskie chaty, teraz

również przyciągały wzrok
odwiedzających.

Pierogi, czerwony barsz-
czyk, ciasta i wiele innych
potraw świątecznych degus-
towali uczestnicy świątecz-
nego spotkania dzięki
zaangażowaniu Pań z Kół
Gospodyń Wiejskich z Be-
siekierza, Kęblin i Józe-
fowa „Kuźnia Marzeń”
oraz KR KGW „Pod Bo-
cianami” w Ciosnach.

Kiermasz świąteczny
przygotowały szkoły z terenu
gminy. Wzięły w nim rów-
nież udział Panie, które zaj-
mują się rękodziełem: Maria
Gwarczyk z Rosanowa,

Anna Głowacka z Białej,
Teresa Włodarek ze Zgie-
rza i Anna Jędrzejczak z
Glinnika. Na miejscu
można było zakupić wyroby
pszczelarskie od Gospodar-
stwa Pasiecznego „Jeżyk”
z Rosanowa oraz cera-
miczne upominki z Pra-
cowni Twórczy Żar z
Jedlicza A. Wszystkie te sto-
iska oferowały niepowta-
rzalne, własnoręcznie i z
sercem wykonane cudeńka
świąteczne, do ozdobienia
domów lub na prezenty dla
najbliższych.

Kiedy jedni łasuchowali,
a inni rozglądali się za świą-
tecznymi prezentami, przy
scenie trwała rodzinna rywa-
lizacja w konkursie na naj-
dłuższy łańcuch choinkowy,
a na scenie rozstrzygano

konkursy na Najbardziej
kreatywne przebranie świą-
teczne oraz Najpiękniejsze
nakrycie stołu.

Atmosferę spotkania
można było utrwalić z ro-
dziną lub znajomymi na
wspólnym zdjęciu ze świą-
teczną fotościanką w tle.

Niedzielne popołudnie
było pełne pozytywnych
emocji, serdecznych rozmów
i składanych sobie wzajem-
nie życzeń. Wesołych Świąt
Bożego Narodzenia 2023!
[AK]

Pięknie prezentowały się i śpiewały na scenie dzieci z Chóru szkolnego szkoły 
w Szczawinie  

Ho ho ho! Idą święta

Niedzielne popołudnie, w gościnnej szkole w Szczawinie okazało się pełne niespodzianek
dla Mieszkańców, którzy odpowiedzieli na zaproszenie Wójt Gminy Zgierz i przyszli na
świąteczny koncert i warsztaty.

Wiele osób zdecydowało wziąć udział w niedzielne popołudnie w świątecznym kolędo-
waniu i warsztatach przygotowanych dla Mieszkańców Gminy w szkole w Szczawinie

Dzieci pracowicie robiły świąteczne ozdoby i dekorowały pierniki
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Poczuj te Święta
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W organizacji wydarzenia wsparli nas:
Szkoła Podstawowa im. Króla Stefana Batorego w Szczawinie;
Gminne Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji z/s w
Dzierżąznej; OSP Szczawin; Bartłomiej Kurowski; Firma
Igrama hale namiotowe i namioty z Jeżewa; kwiaciarnia Milena
ze Zgierza
Warsztaty świąteczne prowadzili:
Gminne Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji z/s w
Dzierżąznej – warsztaty stroików świątecznych; KGW Jarzębina
z Kaniej Góry – warsztaty zdobienia pierników; Pracownia
Twórczy Żar z Jedlicza A – warsztaty ozdób choinkowych z filcu.
Na poczęstunek zaprosiły: KGW Besiekierz; KGW Józefów „
Kuźnia Marzeń”; KGW Kębliny; KR KGW „Pod Bocianami”
w Ciosnach 

z Gminą Zgierz

Wzięły w nim udział 4 rodziny. Drużyny były mie-
szane, najczęściej dwoje dorosłych i dwójka dzieci.
Zadaniem uczestników było wykonanie jak naj-
dłuższego łańcucha choinkowego z kolorowego pa-
pieru. Przez 10 minut, z gorącym dopingiem
publiczności, zespoły pracowicie cięły i kleiły łań-
cuchy. Najdłuższy liczył prawie 15 metrów.
I miejsce zajęła Rodzina Stopczyków z Besiekie-
rza Rudnego; II miejsce zajęła Rodzina Olejni-
czaków z Besiekierza; III miejsce przypadło
Rodzinie Marciniaków z Ciosen; IV miejsce za-
jęła Rodzina Darul-Fortuna z Siedliska. (Na
zdjęciu po lewej zwycięzcy - Rodzina Stopczyków
z Besiekierza Rudnego)

Zadaniem konkursowym było przygotowanie aranżacji stołów świątecznych. Tym razem
to publiczność oceniała pomysłowość i estetykę konkursowych realizacji. Wszystkie stoły
były inspiracją dla domowych przygotowań przed nadchodzącymi świętami. 
W konkursie wystartowało 6 Kół Gospodyń Wiejskich, z: Białej, Łagiewnik, Kęblin, Szcza-
wina, Grotnik-Ustronia i Kaniej Góry oraz stowarzyszenia: Towarzystwo Przyjaciół Smar-
dzewa i Stowarzyszenie Agroturystyczne Ziemi Zgierskiej. W głosowaniu wzięło udział
270 wypełnionych kuponów. Po komisyjnym zliczeniu głosów wyłoniono zwycięzców.  
I miejsce zajęło KGW Szczawin. II miejsce przypadło Towarzystwu Przyjaciół Smar-
dzewa, a III miejsce zajęło KGW Łagiewniki Nowe. (Na zdjęciu laureaci konkursu). 

Choinka, prezent, list do Miko-
łaja, renifer, pani mikołajowa…
to tylko niektóre z przebrań w ja-
kich zaprezentowały się dzieci w
konkursie na najbardziej krea-
tywne przebranie świąteczne.
Jury konkursu podkreślało po-
mysłowość wykonanych prze-
brań. Dzieci w świątecznych
strojach były gorąco oklaski-
wane przez widownię. Komisja
konkursowa miała do przyzna-
nia trzy nagrody i wyróżnienia,
z trudem wyłoniła zwycięzców. I miejsce zajęła Gabrysia Czekalska w stroju choinki; 
II miejsce zajął Bartosz Błaszczyk przebrany za prezent;  III miejsce przypadło Blance Sulim w stroju Renifera. (Na
zdjęciu wszystkie nagrodzone dzieci, które wzięły udział w konkursie).

Konkurs na Najpiękniejsze nakrycie stołu

Konkurs dla najmłodszych na kreatywne przebranie świąteczne

Konkurs na najdłuższy łańcuch choinkowy

Świąteczny poczęstunek przyciągnął wielu smakoszy

11-12/2023

Niepowtarzalne prezenty można było kupić na świą-
tecznym kiermaszu 



Czym  jest dla Pana ten
tytuł? 
- Tytuł jest uwieńczeniem
kształtowania się mojej
drogi rozwoju osobistego
i zawodowego. To również
efekt nieustannej pracy nad
sobą, poszukiwania nowych
rozwiązań, aktywności
w wielu sferach i dziedzi-
nach mojego życia. Tytuł jest
dla mnie również świadec-
twem i dowodem na to, jak
wielu wspaniałych, życzli-
wych i pomocnych ludzi
miałem szczęście spotkać na
swojej drodze, którym mogę
wyrazić swoją wdzięczność
i podziękowanie. 
Czy trudno jest zmieniać
szkołę? 
- Przyznaję, że nie jest to
łatwe zadanie. Trzeba mieć
przede wszystkim wizję
szkoły, jasno sprecyzowany
cel oraz konsekwentnie,
cierpliwie, krok po kroku
dążyć do realizacji. Jest to
proces, który wymaga czasu.
To efekt wielu lat pracy, roz-
woju i współpracy na roz-
maitych płaszczyznach ze
środowiskami naukowymi
i biznesowymi, które pozwa-
lają spojrzeć na edukację
z innej perspektywy. To zdo-
bywanie doświadczeń, które
dają szerokie spojrzenie na
proces kształcenia przy-
szłego pracownika, jedno-
cześnie możliwość przewi-
dywania i otwartość na
zmiany. To również odwaga
i przekonanie, które w parze
z kreatywnością i pasją oraz
zaangażowaniem i pracowi-
tością zawsze przyniosą wy-
mierne efekty. Dzięki temu
nasza szkoła systematycznie
się rozwija i jest rozpozna-
walna w regionie. 
Proszę wymienić najważ-
niejsze osiągnięcia kiero-
wanej przez Pana szkoły? 
- Wśród wielu, należy wy-
mienić trzy kluczowe, w mo-

im dorobku zawodowym,
które miały fundamentalny
wpływ na rozwój szkol-
nictwa zawodowego.  Jest to
wprowadzenie eksperymen-
tu pedagogicznego w zakre-
sie nowego zawodu technik
elektromobilności. W naszej
szkole stworzyliśmy pro-
gram nauczania dla zawodu
nieujętego w klasyfikacji za-
wodów szkolnictwa zawodo-
wego. Przetestowaliśmy go
i wdrożyliśmy. 
Kolejne osiągnięcie to wpro-
wadzenie innowacji peda-
gogicznej - technik progra-
mista anglojęzyczny -  jako
jedyna klasa w Polsce,
w której zajęcia praktyczne
i matematyka prowadzone
są w języku angielskim.
Trzecie kluczowe osiągnię-
cie to zorganizowanie Ogól-
nopolskiej Konferencji "Ku
nowoczesności i cyfryzacji". 
Ponadto motywowanie
uczniów do osiągania jak
najlepszych wyników w
nauce skutkuje nagrodami w
ramach programów stypen-
dialnych na poziomie po-
wiatowym wojewódzkim
oraz krajowym. Wśród na-

szych uczniów są nagro-
dzeni Stypendium Prezesa
Rady Ministrów. Najlepsi
uczniowie szkoły otrzymują
stypendia firm patronackich,
które zachęcają w ten spo-
sób do zdobywania wiedzy
i rozwoju umiejętności. 
Nowatorstwo pomysłów
w naszej szkole doceniono
przyznając Szkole certyfikat
Technikum Roku 2017,
2018, 2019, 2020, 2022.
Certyfikat potwierdza speł-
nienie najwyższych standar-
dów na rynku edukacyjnym.
Jest on wyrazem uznania dla
placówki za wdrażanie naj-
lepszych praktyk edukacyj-
nych oraz promowanie
przyjaznej kultury organiza-
cyjnej. Ponadto nasza szkoła
jest zwycięzcą konkursu In-
nowator Roku 2022!  
Co jest najważniejsze dla
Pana w pracy z mło-
dzieżą? 
- Najważniejszym i najbar-
dziej istotnym aspektem
w pracy z młodzieżą jest po-
łożenie nacisku na rozwój
i kreatywność ucznia, a tym
samym stworzenie możliwo-
ści rozwijania jego umiejęt-

ności, zainteresowań i pasji,
czego efektem są wysokie
noty w ogólnopolskich kon-
kursach i olimpiadach. 
Ważne jest również kształto-
wanie osobowości ucznia,
wychowanie młodego czło-
wieka na dobrego obywa-
tela, patriotę. Istotne jest też
podniesienie poziomu świa-
domości wśród młodzieży,
dotyczącej zdrowego i bez-
piecznego trybu życia. 
W mojej pracy z młodzieżą
staram się propagować po-
nadczasowe nauki i przesła-
nia patrona naszej szkoły
papieża Jana Pawła II,
a w szczególności jedną
z nich "Musicie od siebie
wymagać, nawet gdyby inni
od was nie wymagali".   
Kiedy spotyka się Pan
z absolwentami, mówią -
Dyrektorze jest super,
bo......? 
- Zdobyliśmy wiedzę nie-

zbędną do funkcjonowania
na rynku pracy. Warto wra-
cać do miejsca, w którym
panowało zrozumienie, ra-
dość ze wspólnego przeby-
wania, umiejętność rozwią-
zywania konfliktów. Czas

szkolny to nie tylko okres
wytężonej nauki, ale również
poznawanie rówieśników,
zacieśnianie przyjaźni, zdo-
bywanie doświadczenia. 
Dalsze wybory naszej mło-
dzieży są nieraz ściśle zwią-
zane z umiejętnościami,
które nabyli w okresie nauki
w szkole. Kolejny etap w ich
życiu to przeważnie studia
lub praca zgodna z kwalifi-
kacjami. 
Należy zauważyć, że dowo-
dem na to, iż zmierzamy
w dobrym kierunku jest fakt,
że nasi absolwenci wracają
po ukończeniu studiów do
tego miejsca, w którym doras-
tali, są zatrudniani w szkole
jako nauczyciele przedmiotów
zawodowych nauczanych
w języku angielskim. Ich
wybór jest dla nas najwyż-
szym dowodem uznania.
Czy znajduje Pan czas na
własne zainteresowania? 
- Nie jest łatwo znaleźć czas
na rozwój własnych zainte-
resowań, ale staram się wy-
gospodarować momenty,
w czasie których mogę rea-
lizować swoje pasje. Wra-
cam często do muzyki
klasycznej, która jest mi
bliska, uczestniczę w kon-
certach. Pogłębiam rozwój
osobisty przez czytanie ksią-
żek o tematyce filozoficznej.
Interesuję się rozwojem
technologii cyfrowej, rozwo-
jem AI (sztucznej inteligen-
cji), a szczególnie jej huma-
nizacji oraz osadzeniem
w świecie wartości.  
W wolnych chwilach lubię
przebywać w otoczeniu na-
tury, zwierząt, które działają
uspokajająco, wyciszając
emocje związane z obowiąz-
kami prowadzenia dyna-
micznie rozwijającej się
placówki.
Jest Pan mieszkańcem
Gminy Zgierz. Od jak
dawna? 
- Moje całe 25-letnie życie
zawodowe było związane
z ziemią zgierską, a od 2010
roku w sposób szczególny
z Gminą Zgierz, której jes-
tem mieszkańcem.
Obecne miejsce, w którym
mieszkam jest moim przysło-
wiowym "rajem na ziemi",
w otoczeniu przyjaznych
i życzliwych ludzi. Lubię
swoją przestrzeń pełną zie-
leni. Bliskość pięknej natury,
po codziennym wysiłku,
działa relaksująco i kojąco. 
Nie wyobrażam sobie siebie

w innej okolicy czy też regio-
nie, nie widzę innego dla
mnie miejsca na ziemi.
Żyjąc wśród przyrody i ludzi,
odczuwam ich problemy
i identyfikuję się ze spra-
wami naszej gminy, które
leżą głęboko w moim sercu.
Czego można życzyć Dy-
rektorowi jednej z najlep-
szych szkół średnich
w kraju? 
- Dużo sił i wytrwałości
w realizacji rozwoju szkoły,
jak również życzliwych i od-
danych ludzi na swojej dro-
dze. A także dużo zdrowia.
Prywatnie – rozwoju osobis-
tego wobec nowych wyzwań
świata. 
Dziękuję za rozmowę
AK
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Najważniejsze są rozwój i kreatywność
Pan Arkadiusz Kędzierski jest cenionym nauczycielem, Dyrektorem Zgierskiego Zespołu Szkół Ponadpodstawowych
im. Jana Pawła II w Zgierzu. Jest pierwszym w naszym powiecie nauczycielem, który może poszczycić się tytułem
honorowym Profesora Oświaty. Wręczenie wyróżnienia miało miejsce podczas ogólnopolskich obchodów Dnia Edu-
kacji Narodowej na Zamku Ujazdowskim w Warszawie. Ten zaszczytny tytuł został nadany na wniosek Kapituły do
Spraw Profesorów Oświaty przez Ministra Edukacji i Nauki. Kapituła dostrzegła i doceniła wyróżniające się, od-
ważne, nowatorskie, innowacyjne rozwiązania wprowadzane przez Dyrektora Kędzierskiego dla budowania nowej
jakości w nauczaniu. 

Sylwetki Mieszkańców Gminy Zgierz. Arkadiusz Kędzierski

Dyrektor Arkadiusz Kę-
dzierski jest laureatem listy
100 osób, które w 2020
roku miały największy
wkład w rozwój cyfryzacji
w naszym kraju. 
Należy do Polskiego Towa-
rzystwa Informatycznego.
Jest też członkiem Rady
Sektora ds. Kompetencji
Sektora IT przy MEiN oraz
Rady Sektorowej ds. Kom-
petencji Dotyczących Elek-
tromobilności przy MEiN.
Kapituła Konkursów Inno-
wacyjnych powołana przez
Łódzkie Centrum Doskona-
lenia Nauczycieli i Kształ-
cenia Praktycznego, powo-
łała Dyrektora Kędzier-
skiego do Akademii Twór-
czego Dyrektora Szkoły,
otrzymał również certyfikat
w kategorii "Lider w Edu-
kacji". Kapituła corocznie
wyróżnia wybitnych nau-
kowców i pedagogów, uta-
lentowanych uczniów,
wybitnych uczonych, zna-
komitych artystów, przed-
siębiorców zaangażowa-
nych we współpracę z edu-
kacją, instytucje kultury
oraz innowacyjne szkoły. 
Dyrektor otrzymał również
wyróżnienie nadane przez
Redaktor Naczelną „Dy-
rektora Szkoły” i “Wczes-
nej Edukacji” oraz
Przewodniczącą Kapituły
Konkursu w konkursie
„Super Dyrektor Szkoły”.
W plebiscycie „Dziennika
Łódzkiego” i „Expressu
Ilustrowanego” - „Czło-
wiek Roku 2017 Woje-
wództwa Łódzkiego” -
Dyrektor Kędzierski zajął
III miejsce w kategorii Sa-
morządność i Społeczność.  

Dyrektor Arkadiusz Kędzierski

11-12/2023
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Szanowni Państwo, 
Z przyjemnością uczestniczyłam w tegorocznych, drugich spotkaniach
z Seniorami w Gminie Zgierz. Coraz częściej korzystają Państwo z za-
proszeń do wspólnych spotkań, rozmów i zabawy. Bardzo się cieszę, że
możemy Państwa tak licznie gościć podczas Dni Seniora. Dla mnie to
zawsze okazja, żeby lepiej się poznać i wysłuchać. Wszystkim Seniorom
z Gminy Zgierz jeszcze raz przekazuję serdeczne życzenia zdrowia, po-
gody ducha oraz wszelkiej pomyślności. Niech każdego dnia towarzyszy
Wam ludzka życzliwość, szacunek i miłość najbliższych, a życiowy opty-
mizm nigdy nie opuszcza.
Dziękuję również wszystkim Państwu, którzy angażowali się w przygo-
towania, wspierali organizatorów na miejscu i przede wszystkim dbali
o to, aby nasi Seniorzy podczas ich święta dobrze się czuli. 

Wioleta Głowacka 
Wójt Gminy Zgierz

Spotkania z Seniorami
w Gminie Zgierz

Jak zawsze dzięki nieoce-
nionej pomocy Pań z Kół
Gospodyń Wiejskich
wszyscy goście, którzy
skorzystali z zaproszenia
na Dni Seniora mogli częs-
tować się wypiekami włas-
nej roboty. Dziękujemy
KGW ze Szczawina, Ła-
giewnik Nowych i Dąb-
rówki, z Wypychowa,
Lorenek, Besiekierza i
Kęblin, z Rosanowa, Cio-
sen i Kaniej Góry, Grotniki
– Ustronie, Jedlicze A i B.  

Seniorzy mogli zmie-
rzyć parametry życiowe

dzięki wsparciu medycz-
nemu przychodni LuxMe-
dica z Białej, przychodni
Fammed z Grotnik oraz
przychodni Qmedica z
Dąbrówki.

Dzięki Komendzie Po-
wiatowej Policji w Zgierzu
Seniorzy wysłuchali krót-
kich prelekcji na temat bez-
pieczeństwa i konieczności
zwracania szczególnej
uwagi na próby oszustw, z
jakimi mogą się zetknąć na
co dzień.

Spotkania odbyły się w
gościnnych progach: Ze-

społu Szkolno-Przedszkol-
nego w Grotnikach, Szkoły
Podstawowej w Giecznie,
Szkoły Podstawowej im.
Króla Stefana Batorego w
Szczawinie, Szkoły Pod-
stawowej im. Henryka
Sienkiewicza w Słowiku.
Za pomoc i życzliwość
bardzo dziękujemy dyrek-
cji oraz pracownikom.

Szczególne oklaski na-
leżą się wszystkim artys-
tom, tym młodszym i tym
starszym, którzy przygoto-
wali programy artystyczne
i wystąpili na scenie często

wzruszając, podrywając
zebranych gości do wspól-
nego tańca i śpiewu. Dzię-
kujemy szkolnym
społecznościom, które
przygotowały programy ar-
tystyczne oraz Zespołom
działającym przy Gmin-
nym Centrum Kultury,
Sportu, Turystyki i Rekrea-
cji z/s w Dzierżąznej -
Giecznianki z kapelą lu-
dową, Szczawinianki oraz
Jednorożce.

Dziękujemy za wsparcie tegorocznych 
Dni Seniora w Gminie Zgierz
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Muzyka towarzyszyła
Panu Józefowi od najmłod-
szych lat. Najbardziej prze-
mawiała do niego ta
słyszana w kościele. Sam
śpiewał w chórze kościel-
nym w swojej rodzinnej
parafii Restarzewie. Tam
też, dzięki życzliwości or-
ganisty, zdobywał pierw-
sze szlify gry na organach,
a w domu ćwiczył na fis-
harmonii podarowanej
przez ojca. Dostał się na
studia muzyczne w Pozna-
niu, ale zbyt wysokie
czesne nie pozwoliło mu
kształcić się na poznańskiej
uczelni. Swoje umiejętno-
ści szlifował w Studium
Organistowskim w Często-
chowie, a później Studium
przy Katedrze Łódzkiej.
Zdobywając po sześciu la-
tach nauki kwalifikacje
muzyczno – liturgiczne. 
- Mąż trafił do parafii w
Białej w lipcu 1964 r.,
zaraz po powrocie z woj-
ska. Ktoś podpowiedział,
że jest potrzebny organista
i tak został w Białej. Ja do-
łączyłam kilka miesięcy
później. Tutaj mieliśmy
nasz dom i rodzinę. Zosta-
liśmy serdecznie przyjęci
przez mieszkańców i mog-
liśmy liczyć na wsparcie.
Wrośliśmy w tą społecz-
ność i dobrze się nam
razem żyło. Tutaj urodziły
się nasze dwie córki i
wspólnie obchodziliśmy w
ubiegłym roku jubileusz 60
lat pożycia małżeńskiego.

Gra na organach była
dla męża bardzo ważna.
Od najmłodszych lat był
dociekliwy, jeśli chodzi o
muzykę, znał wiele pięk-
nych, dawnych pieśni. Pa-
rafianie często prosili, żeby
uczestniczył w rodzinnych
uroczystościach kościel-
nych, a on zawsze spełniał
prośby i wykonywał
utwory, o które został po-
proszony. To była dla niego
duża radość. Nawet kiedy
oficjalnie zakończył pracę
w parafii, jeszcze z przy-
jemnością chodził grać w
kaplicy w Kęblinach –
wspomina p. Wiesława
Rogalewicz.
„Był wsparciem w organi-
zacji życia parafialnego,
cieszył się dużym zaufa-
niem Księży Proboszczów.
Sam angażował się do

pracy. Dbał o porządek i
estetykę terenu przyko-
ścielnego, o wyposażenie
świątyni, przygotowywał
świąteczny wystrój ko-
ścioła, opiekował się
scholą, rozprowadzał  cza-
sopisma katolickie, uczest-
niczył w przygotowaniu
dzieci do I Komunii Św.,
pomagał szkole, podtrzy-
mywał starą tradycję roz-
noszenia opłatków w
Adwencie. Czy to w dzień
powszedni, czy w święta,
czy w niedzielę – zawsze
na posterunku.” - to tylko
niektóre, wybrane ciepłe
słowa z pamiątkowej
księgi z fotografiami, którą
Pan Józef otrzymał na za-
kończenie posługi od pro-
boszcza ks. Mariusza
Lampy i parafian z Białej.
[AK]
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Zawsze w naszej pamięci

- Zaczęłam od poszukiwań
informacji o pradziadku Józe-
fie Tworskim. Kolejne opo-
wiadane w rodzinie historie
wciągnęły mnie głębiej w
przeszłość. Chciałam dowie-
dzieć się, kim byli i co robili
moi przodkowie. Teraz to już
spore przedsięwzięcie,
w które jestem bardzo zaan-
gażowana.

Cała moja rodzina była
bardzo dumna z działań pra-
dziadka, niestety dawniej
było tak, że pewne informa-
cje musiały zostać zatajone
z obawy przed konsekwen-
cjami. Tylko najbliższa ro-
dzina znała historię pradziad-
ka. Nie miał kto się zająć jej
zebraniem i uporządkowa-
niem. Czasy były też inne, bo
nie było tak bezpośredniego
dostępu do informacji. Teraz
mogę samodzielnie wyszuki-
wać i przeglądać akta.

W tym roku zapoczątko-
wałam wiele spraw. Szukam
między innymi informacji
o ojcu mojej prababci – Fran-
ciszku Balewskim, żołnierzu
Batalionów Chłopskich. 
Kiedy został aresztowany
prababcia miała 8 lat, w lu-
tym skończy 90 i ta historia
jest dla niej wciąż żywa,
wiem jak bardzo za nim
tęskni. Mój prapradziadek
Franciszek nie ma miejsca
pochówku, zginął w Oświę-
cimiu, dziś już wiem w jaki
sposób został zamordowany.
Moje nowe zobowiązanie to
sprowadzenie szczątków

Franciszka do domu i pocho-
wanie ich we wspólnej mo-
gile z ukochaną żoną. Nie jest
to niemożliwe, nadal odby-
wają się ekshumacje, a od-
krywane szczątki badane są
na zgodność DNA z żyjącą
rodziną.

- Dla mnie to czas zmian
w moim życiu, i większej
świadomości, że pewne rze-
czy przemijają. Prababcia
miała udar i to był taki mo-
ment, kiedy poczułam, że
mogę ją stracić, a jesteśmy ze
sobą bardzo blisko. Kiedy, po
udarze, prababcia doszła do
siebie, zaczęłyśmy dużo roz-
mawiać o jej przeszłości. Pra-
babcia dużo sobie przypomi-
nała z czasów swojej młodo-
ści i historii swoich rodziców.

Historia bardzo zbliżyła ze
sobą moją rodzinę. Zaczęłam
odwiedzać krewnych z róż-
nych zakątków Polski, spo-
krewnionych ze mną nawet
przez moich 3x pradziadków.
Te spotkania nas jednoczą.

Wiele osób na nowo poznaje
naszych przodków i uświada-
mia sobie, że mamy w rodzi-
nie bohaterów. Dla mnie to
duże osiągnięcie. Cieszę się,
że udało mi się wszystkich
zebrać i zjednoczyć wokół
rodzinnej pamięci.

Ja też się zmieniłam. Pra-
dziadek Józef Tworski był
mniej więcej w moim wieku,
kiedy była łapanka i kiedy
został wywieziony na roboty.
Wyglądał poważniej dzięki
temu ocalał, ponieważ podał,
że jest starszy. Musiał ciężko
pracować, jednocześnie jeśli
tylko mógł pomagał innym,
którzy tego potrzebowali. Był
patriotą, walczył o Ojczyznę
i walczył o rodzinę. Mimo
tego, że po wojnie mógł uło-
żyć sobie życie na emigracji
wrócił do Polski, żeby rato-
wać swojego ojca.
Mnie te historie przewarto-
ściowały. Dawniej wydawało
mi się, że muszę dopasować
się do społeczeństwa, żeby
mnie lubiano. Teraz jestem
sobą, realizuję się w swoich
pasjach, a ludzie doceniają
mnie za to co mówię i robię.
Rodzina mówi o mnie, że
mam starą duszę. Już w 4 kla-
sie podstawówki słuchałam
przedwojennej muzyki. No-
siłam do szkoły gramofon
z szelakowymi płytami
i zbierałam antyki. Miałam
zawsze ogromne zamiłowa-
nie do starych czasów. Teraz
staram się uczcić i zachować
pamięć moich przodków.
Przygotowuję dla rodziny al-
bumy oprawione w drewno
ze starymi rodzinnymi zdję-
ciami drukowanymi na ory-
ginalnym przedwojennym
papierze barytowym. Obci-
nam starą przedwojenną gilo-
tyną z ząbkami i podpisuję
piórem. Takie zdjęcia dostają
krewni. Staram się, żeby ktoś
i mnie zapamiętał w przy-
szłości, tak próbuję uwiecznić
samą siebie dla innych.
[Wysłuchała AK]

Historia nas zmieniła
„Panie Józefie, dziękujemy!” - to jedno zdanie, to tylko mały wyjątek z pamiąt-
kowej księgi podarowanej na zakończenie współpracy z parafią w Białej. 
Ś.P. Pan Józef Rogalewicz był organistą, całe swoje życie zawodowe związał z pa-
rafią w Białej. Angażował się w życie parafii i społeczności, dbał o zabytkowy ko-
ściół  i w ciągu 54 lat pracy i służby był pomocą dla kolejnych proboszczów. 

Julia Tworska ze zdję-
ciem z młodości Józefa
Tworskiego

Wspomnienie o panu Józefie Rogalewiczu 1940 – 2023

Julia Tworska od ponad roku odtwarza historię swojej rodziny. Zbiera informacje, dociera
do dokumentów, poszukuje zdjęć, przede wszystkim dokumentuje rodzinne wspomnienia.
Zebrane przez Julię dokumenty, fotografie i relacje o pradziadku Józefie Tworskim po-
zwoliły rodzinie bliżej poznać jego historię, jednocześnie jej uporządkowanie potwierdziło
wojenny życiorys Józefa Tworskiego w IPN-ie. W listopadzie tego roku mogiła pradziadka
Julii, Józefa Tworskiego, żołnierza Polskich Sił Zbrojnych na zachodzie została wpisana
przez Instytut Pamięci Narodowej do ewidencji grobów weteranów walk o wolność i nie-
podległość Polski. Pan Józef Tworski spoczywa na cmentarzu w Dąbrówce.

Wyrazy głębokiego współczucia
Rodzinie i Bliskim
z powodu śmierci

Pana Lecha Pawińskiego
wieloletniego nauczyciela

i wspaniałego pedagoga w Szkole
Podstawowej im. Henryka
Sienkiewicza w Słowiku

składają: 
Wioleta Głowacka Wójt Gminy

Zgierz  Radni Rady Gminy Zgierz

Z wielkim smutkiem
przyjęliśmy wiadomość o śmierci 
wieloletniego, cenionego nauczy-

ciela naszej szkoły
Pana Lecha Pawińskiego.
W tych trudnych chwilach

składamy wyrazy głębokiego
współczucia

Żonie, Synowi i Najbliższej
Rodzinie Zmarłego. 

Społeczność 
Szkoły Podstawowej w Słowiku 

Wyrazy głębokiego
współczucia 

i słowa wsparcia i otuchy dla 
Pani Mirosławy Skrobiranda 

z powodu śmierci
Męża

składają 
Sołtys Sołectwa Grotniki 
Danuta Bartłomiejczyk

Rada Sołecka Sołectwa Grotniki
Radna Gminy Zgierz 

Kinga Banasik

Wyrazy współczucia 
dla

Pani Anny Tokarskiej 
z powodu śmierci

Taty
składają 

Koleżanki KGW Dzierżązna
i Miejsko-Gminnej Rady

KGW
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Urodził się 21 sierpnia 1923
roku w wiosce Kanice, parafii
Krzemienica.
Był synem Jana i Marianny
z Niedopytalskich. 
Zmarł 18 stycznia 2012 roku
w Dąbrówce Strumiany
przeżywszy 88 lat.

W czasie wojny wywie-
ziony na roboty przymusowe
do Niemiec, gdzie między in-
nymi wykazał się odwagą

ukrywając w niemieckim
gospodarstwie uciekinierów
ocalałych z Powstania War-
szawskiego oraz dwóch ame-
rykańskich jeńców pochodze-
nia polskiego. W tym czasie
z pomocą dwóch Polaków
zorganizował akcję wykole-
jenia niemieckiego pociągu
przewożącego amunicję. 

W marcu 1945 roku,
udało mu się przejść na stronę

wojsk amerykańskich, gdzie
zgłosił się do jednostek Pol-
skich Sił Zbrojnych na zacho-
dzie. Następnie w kwietniu
1945 roku, został przewie-
ziony do miejscowości Sor-
gues we Francji, gdzie
wstąpił do zgrupowania P.S.Z
grupy generała Władysława
Andersa. Po przeprowadze-
niu ewidencji oraz szkolenia
wojskowego wyjechał do

Neapolu we Włoszech, gdzie
został przydzielony do bata-
lionu 129., a później do 64.
batalionu strzelców pomor-
skich. Z tym batalionem trafił
do Wielkiej Brytanii. 17 maja
1947 roku został skreślony
z ewidencji Polskich Sił
Zbrojnych na zachodzie. 
26 maja 1947 roku wrócił do
ojczyzny z powodu tęsknoty
za swoją rodziną, i żeby rato-

wać swojego niewinnego
ojca z aresztu. Po wojnie
Józef założył rodzinę za-
mieszkując na gospodarstwie
swojej żony żyjącej do dziś
Marianny Tworskiej z d. Ba-
lewskiej. Razem przeżyli ze
sobą 62 lata i doczekali się
6 dzieci.

Opracowano na podstawie
życiorysu Józefa Tworskiego
autorstwa Julii Tworskiej

Panie Senatorze, jakie
było Pana pierwsze wra-
żenie po ogłoszeniu wyni-
ków głosowania w ostat-
nich wyborach?
- To ogromny sukces! Kie-
ruję wyrazy podziękowania
dla niemal 100 tysięcy osób,
które  poparły moją kandy-
daturę. Dla mnie zwycię-
stwo tym bardziej cenne, że
to poparcie zostało udzie-
lone przez społeczeństwo
obywatelskie. Frekwencja
w tych wyborach była naj-
wyższa w wolnej Polsce,
dowód na to, że ludzie chcą
zmian, że rozumieją czym
jest demokracja. Dla mnie
równie istotne jest, że pod-
czas tych wyborów zdecy-
dowały i wybrały kobiety.
Ponad 50 procent głosują-
cych to były panie. 
Kiedy dostałem nominację
z Paktu Senackiego, wie-
działem, że to jest wielkie
wyróżnienie i wielkie moż-
liwości, ale jeszcze większe
zobowiązania i wyzwania.
Trzy komitety wyborcze,
które mnie poparły, kilkana-
ście partii, nie mogłem za-
wieść tego zaufania i
wszystkich tych, którzy mi
pomagali. To były, można
śmiało powiedzieć, setki
ludzi bezpośrednio zaanga-
żowanych. 
Czy ta propozycja wystar-
towania w wyborach była

dla Pana zaskoczeniem?
- Pierwszy raz startowałem
w wyborach do Senatu 18
lat temu. Wtedy ta decyzja
była skazana na porażkę, ale
było to dla mnie duże do-
świadczenie, które zapro-
centowało. W polityce jest
też potrzebne trochę szczę-
ścia i życzliwych zbiegów
okoliczności. To nie jest
miejsce, którym do końca
rządzą z góry narzucone re-
guły. Wiele rzeczy może
zostać zrobione na najwyż-
szym poziomie, a nieko-
niecznie rezultat przynosi
oczekiwane rozwiązania.
Życie, a szczególnie poli-
tyka uczy pokory.
Jest Pan wieloletnim sa-
morządowcem. Czy zgo-
dzi się Pan ze
stwierdzeniem, że funkcja
senatora jest rodzajem
premii czy ukoronowania
pracy polityka?
- Tak mam tego świado-
mość. Senatorów jest 100 w
Polsce, mniej niż posłów,
których jest 460. Z drugiej
strony trzeba pamiętać, że
Senat czy senator nie ma
kompetencji posła, czy
Sejmu, bo zasadniczo wła-
dza jest w Sejmie, a Senat
ma inicjatywę ustawodaw-
czą, ale jest też izbą reflek-
sji, która rozpatruje, to co w
Sejmie zostało uchwalone.
Niemniej jeśli ktoś chce

pracować, to jest to praca w
terenie, generalnie spotka-
nia z wyborcami i poszuki-
wania nowych rozwiązań,
kontaktów. Jest to  ukorono-
wanie pracy polityka, dzię-
kuję wszystkim za zaufanie
i zobowiązuję się, że nie za-
wiodę tego zaufania. 
Jakie stawia Pan sobie
cele w tych pierwszych
miesiącach w Senacie?
- Nie można mówić tutaj w
zindywidualizowany spo-
sób, bo jestem częścią tej
wielkiej machiny. To cele
głoszone przez 3 komitety,
które wygrały wybory.
Przywrócenie praworząd-
ności, rozliczenie i podsu-
mowanie ostatnich 8 lat. 
Czy wybrał Pan Komisje
Senackie, w których bę-
dzie Pan pracował?
- Powierzono mi funkcję
przewodniczącego Komisji
Praw Człowieka i Prawo-
rządności. Będę pracował
również w Komisji Usta-
wodawczej. Z wykształce-
nia jestem prawnikiem,
więc tutaj się odnajdę.  
W ramach Paktu Senac-
kiego będę miał przyjem-
ność współpracować ze
Zgierzaninami z pochodze-
nia, Senatorami: Krzyszto-
fem Kwiatkowskim i Artu-
rem Duninem.   
Będę pamiętał również
o sprawach związanych

z ochroną środowiska. 
W nowej perspektywie fi-
nansowej te tematy będą
szczególnie istotne.
Co zyskają mieszkańcy
regionu dzięki Pana re-
prezentacji w Senacie?
- Chcę zadeklarować, że
wszystkie sprawy, które do-
tyczą życia publicznego,
będą zorganizowane w ten
sposób, że każdy kto za to
ponosi odpowiedzialność
i podejmuje decyzje będzie
miał odpowiednie prawne
podstawy. Z Sejmu nie
mogą wychodzić buble
prawne, nie może być anar-
chii prawnej. Państwo musi
być odpowiedzialne za to,
co uchwala.
Przede wszystkim widzę
potrzebę przywrócenia Sa-
morządom samodzielności

i decyzyjności. Wójt, Rada
i cała społeczność lokalna
powinna decydować o tym,
na co wyda pieniądze, to nie
jest rola władzy centralnej.
Jako parlamentarzyści nie
jesteśmy od budowania
dróg. Mamy przede wszyst-
kim tworzyć warunki, żeby
drogi, szkoły i inna po-
trzebna infrastruktura była
budowana przez samo-
rządy. Tak samo jest z in-
nymi sferami życia społe-
cznego. Samorząd jest naj-
bliżej mieszkańców, a to
mieszkańcy wiedzą, co jest
im potrzebne. Najważniej-
sze, żeby ludzie jak naj-
mniej słyszeli o polityce
i politykach. 
Oczywiście są sprawy,
z którymi samorząd sobie
nie poradzi, w które rząd
i parlament musi się włą-
czyć. Takie ponadlokalne
sprawy dla naszego regionu
to na przykład wysypisko
śmieci w Zgierzu. 

Czy zna Pan już miejsce,
w którym zostanie
otwarte Pana biuro?
- Będą trzy biura, w każdym
powiecie jedno. W powie-
cie zgierskim moje biuro
zastanie uruchomione w
Zgierzu przy ul. Łęczyckiej
24 lokal 8. 
Czego można życzyć Se-
natorowi Rzeczypospoli-
tej Polskiej rozpoczynają-
cemu urzędowanie?
- Na pewno zdrowia i
szczęścia, które już przed
kampanią i w trakcie kam-
panii mi towarzyszyło, ale
też życzliwych i konkret-
nych ludzi po drodze. Nie
zawsze musimy się we
wszystkim zgadzać, ale jeśli
się spieramy czy dyskutu-
jemy, to trzeba pamiętać,
żeby to była dyskusja na
merytorycznym i najwyż-
szym poziomie, abyśmy w
najważniejszych dla Pola-
ków sprawach mogli i po-
trafili się porozumieć.
Dziękuję za rozmowę.
AK
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Marcin Karpiński, wieloletni samorządowiec związany z powiatem zgierskim. 
W wyborach 2023 r. uzyskał mandat Senatora XI kadencji. Związany z Nową Lewicą, w ostatnich wyborach star-
tował z Paktu Senackiego. W województwie łódzkim, pośród innych kandydatów, którzy zdobyli mandat, zasiada
po raz pierwszy w ławach senackich. W okręgu wyborczym nr 26, powiaty pabianicki, łaski i zgierski, uzyskał
98 107 głosów. Senator Marcin Karpiński od urodzenia mieszka w Szczawinie i jak sam mówi – Tak już zostanie. 

Senator Marcin Karpiński. 
Najważniejsze jest porozumienie dla Polski

Józef Tworski - Weteran Walk o Wolność i Niepodległość Polski
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Zakończyły się piłkarskie
rozgrywki, w których nasze
drużyny dzielnie walczyły o
ligowe punkty w sezonie
piłkarskim 2023/2024.
• • •
KS Rosa Rosanów roz-
grywa swój pierwszy sezon
w grupie pierwszej Klasy
Okręgowej. Po rundzie je-
siennej zespół z Rosanowa
zgromadził 13 punktów i
dzielnie walczy o utrzyma-
nie, zajmując 14. miejsce w
lidze. Najlepszymi strzel-
cami zespołu z Rosanowa są
Wojciech Banaszczyk, który
ma na swoim koncie 5 bra-
mek strzelonych oraz Gra-
cjan Milczarek, który strzelił
3 bramki.
• • •
Zespół KME Czarni Smar-
dzew podczas rozgrywek je-
siennych uzbierał 25
punktów i zajmuje wysokie
4. miejsce w drugiej grupie A
Klasy. 
Dla zespołu Czarnych Smar-
dzew jest to dziewiąty roz-
grywany sezon z rzędu w A
Klasie.
Najlepszymi strzelcami ze-
społu są Damian Pietrasiak i
Maksymilian Olejniczak,
którzy na swoim koncie mają
po 5 strzelonych bramek.

• • •
Zespół LKS Błękitni Ciosny
w meczach ligowych uzbie-
rał 13 punktów i zajmuje 7.
miejsce w trzeciej grupie B
Klasy. Najlepszymi strzel-
cami drużyny są Adam Ła-
ziczny, który ma na swoim
koncie 12 strzelonych bra-
mek oraz Grzegorz Polasiń-
ski, i Wiktor Puczek, którzy
zdobyli po 3 bramki.
• • •
LKS Start Szczawin uzbie-
rał 4 punkty i zajmuje 10.
miejsce w trzeciej grupie B
Klasy. 
Najlepszymi strzelcami ze-
społu są Paweł Plewka i
Adam Czapliński, którzy na
swoim koncie mają po 3
strzelone bramki.

• • •
LKS Dąbrówka uzbierał
1 punkt i zajmuje 11.
miejsce w trzeciej grupie B
Klasy. Najlepszymi strzel-
cami zespołu są Piotr Ruciń-
ski i Przemysław Kotliński,
którzy na swoim koncie
mają po 3 strzelone bramki.
• • •
LKS Gieczno nadal walczy
o swoje pierwsze ligowe
punkty w sezonie
2023/2024. Zespół z Giecz-
na rozgrywa swoje mecze
w drugiej grupie B Klasy.
Najlepszym strzelcem dru-
żyny jest Kacper Adam-
czewski, który zdobył 6 bra-
mek. 
[AB]
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Sportowa 
Gmina Zgierz

Podsumowanie piłkarskiej
Rundy jesiennej 

Więcej informacji o wydarzeniach sportowych, sportowcach i ich sukcesach. Za-
proszenia na mecze, informacje o klubach sportowych, wywiady i ciekawostki. Wy-
niki  drużyn piłkarskich oraz artykuły związane z historią sportu i sportowcami 
z naszej gminy. Zapraszamy wszystkich do polubienia strony na facebooku, aby
być na bieżąco - Sportowa Gmina Zgierz

Maria Karolak zajmuje 4. miejsce 
na Mistrzostwach Świata Juniorów 
w Meksyku!
- To był bardzo intensywny
rok dla Marysi. W maju
zdała maturę i dostała się na
studia, ale też trochę choro-
wała. Nie spodziewaliśmy
się, że po takim wysiłku, pod-
czas tych mistrzostw osiągnie
tak dobry wynik - cieszy się
mama Marii pani Agnieszka
Jarzyńska – Karolak.
Maria Karolak (na zdjęciu)
zaprezentowała się znakomi-
cie na Mistrzostwach Świata
Juniorów w których zajęła
wysokie 4. miejsce w kate-
gorii wagowej do 71 kg. 
Jej wynik w dwuboju - 199
kg (89+110) - dowodzi, że
Maria to nie tylko obiecująca
zawodniczka, ale również
mocne ogniwo polskiego
podnoszenia ciężarów. Mist-
rzostwa odbyły się w listopa-

dzie. W kategorii wiekowej
do 20 lat, wzięło w nich
udział 310 młodych spor-
towców (139 kobiet i 171
mężczyzn) reprezentujących
54 różne państwa, w tym re-
prezentacja Polski, w skład
której weszło 14 zawodni-
ków, 7 kobiet i 7 mężczyzn. 
Maria Karolak jest zawod-
niczką KKS Włókniarz
Konstantynów Łódzki.  
Najważniejsze dotychcza-
sowe sukcesy zawodniczki
to 3. miejsce w Pucharze Eu-
ropy. 5. miejsce na Mistrzo-
stwach Europy U20 oraz 7.
miejsce na Mistrzostwa
Świata U20. 
Sztangistka jest też Mistrzy-
nią Mistrzostw Polski Junio-
rek, podczas ostatnich
Mistrzostw pokonała ry-

walki w kategorii 81 kg, w
tym sporcie to wyjątkowe
osiągnięcie. Na swoim kon-
cie ma również kilka rekor-
dów Polski. 
Gratulujemy!
Foto - Maria Karolak, Sebas-
tian Ołubek.
[AK,AB]

Kiedy zaczęłaś trenować?
- Zaczęłam uczyć się tego
sportu we wrześniu 2013
roku, czyli można powie-
dzieć, że pół życia już jes-
tem w tej dyscyplinie.
Co spowodowało u Ciebie
zainteresowanie podno-
szeniem ciężarów?
- Podnoszenie ciężarów to
na pewno nie było moje
dziecięce marzenie, raczej w
młodym wieku chciałam
zostać gimnastyczką zawo-
dową, ale jakoś los tak usta-
wił, że zostałam wciągnięta
do podnoszenia ciężarów.
Jak wyglądają twoje tre-
ningi i przygotowania do
startu w zawodach?
- Standardowy trening wy-
gląda tak: rozgrzewka, 4-5

głównych ćwiczeń, w roz-
trenowaniu 3 i ćwiczenia
wzmacniające.
Co jest najważniejsze pod-
czas trenowania tej dyscy-
pliny?
- Najważniejsze w tej dys-
cyplinie są: wytrwałość,
rozum i umiarkowanie. 
Jaka jest twoja mocna
strona w tej dyscyplinie?
Uważam, że jest to rwanie. 
Czy masz idoli, którzy są
związani z podnoszeniem
ciężarów?
- Moim wzorem do naśla-
dowania jest Zygmunt
Smalcerz, mój trener Jerzy
Jaśniak i moi rodzice, mimo
że nie są związani z podno-
szeniem ciężarów, to często
podnoszą kilogramy razem

ze mną.
Czy masz cele/marzenia
sportowe? Jak tak to
jakie?
- Mam i to duże marzenie.
Chciałabym pojechać do
Los Angeles na Igrzyska
Olimpijskie i zabrać tam
moją rodzinę. Natomiast
moim celem jest rozpo-
wszechnienie tego sportu.
Wielu ciężarowców męczy,
jak musimy odpowiadać, że
trójbój i dwubój to nie to
samo. Trójbój jak sama
nazwa wskazuje, ma trzy
boję ciągi, przysiady i wy-
ciskanie na klatkę, a dwubój
ma dwa boję rwanie i pod-
rzut. Marysia uczy i bawi.
Czy masz jakieś inne pasje poza
podnoszeniem ciężarów?

- Moją pasją oprócz podno-
szenia ciężarów jest pomoc
drugiej osobie, dlatego stu-
diuję pielęgniarstwo. Lubię
też czytać książki i oglądać
filmy. 
- Jakie są twoje dotychcza-
sowe największe sukcesy
sportowe?
- Największe moje sukcesy
sportowe to 3. miejsce na
Pucharze Europy, 5. miejsce
na Mistrzostwach Europy
U20 oraz 7. miejsce na
Mistrzostwa Świata U20.
Mam jeszcze kilka rekor-
dów Polski, ale to stare
dzieje. 
[AB]

Najważniejsze w podnoszeniu 
ciężarów są: wytrwałość, rozum 
i umiarkowanie



W listopadzie w szkolnym sporto-
wym kalendarzu królowała piłka
ręczna.

W Giecznie i Szczawinie odbyły
się zawody, w których uczniowie
szkół podstawowych z roczników
2011-2013 i 2009-2010 walczyli o
Mistrzostwo Gminy Zgierz w piłce
ręcznej.
Podczas zawodów roczników 2011-
2013, które odbyły się, 9 listopada
w Giecznie uczennice szkoły
w Słowiku pokonały w ostatnim
meczu w rzutach karnych uczennice
ze szkoły  w Szczawinie i zdobyły
tytuł Mistrzyń Gminy Zgierz.

Wśród chłopców z roczników
2011-2013 rywalizacja była bardzo
zacięta, pierwsze miejsce zajęli
uczniowie szkoły w Szczawinie, a o
ostatecznej kolejności w turnieju
przesądził bilans bramek.

Podczas zawodów roczników
2009-2010, które odbyły się, 24 lis-

topada w szkole w Szczawinie świet-
nie spisali się uczniowie ze szkoły w
Słowiku zdobywając tytuły Mist-
rzyń i Mistrzów Gminy Zgierz.
Drugie miejsca zajęli uczniowie
szkoły w Białej i uczennice szkoły w
Szczawinie. 
• • •
Sportowcy ze szkoły w Słowiku od-
nieśli również duże sukcesy na arenie
powiatowej. Zawody odbyły się w
dwóch kategoriach wiekowych na
hali MOSIR w Zgierzu. Młodsze
szczypiornistki wywalczyły II
miejsce. Starsze piłkarki ręczne za-
jęły III miejsce.
Starsi szczypiorniści stanęli tuż za
podium, zajmując IV miejsce w po-
wiecie zgierskim.
[AB]

Podczas listopadowej Sesji
Rady Gminy Zgierz, dwoje
młodych sportowców: Bar-
bara Karolak z Kaniej Góry
i Mateusz Adamski z Rosa-
nowa odebrało gratulacje
i upominki od Wójt Gminy
i Przewodniczącego Rady
Gminy Zgierz.
- Koniec roku jest okazją do
podsumowań, również
sportowych, a obydwoje:
Basia i Mateusz, mimo mło-

dego wieku, mają na swoim
koncie znaczące sukcesy w
sportach, które trenują. Cie-
szymy się z Waszych osiąg-
nięć i kibicujemy Wam z
najlepszymi życzeniami na
przyszłość – powiedziała
Wójt Wioleta Głowacka,
zwracając się do Młodych
Sportowców. 
- Podziwiam Państwa de-
terminację we wspieraniu
sportowego zaangażowania

Waszych dzieci. Gratuluję
wychowania wspaniałych
młodych ludzi i życzę dal-
szych wspólnych sukcesów –
zwróciła się Wójt do obec-
nych podczas Sesji Rodzi-
ców Młodych Sportowców. 

Basia Karolak i Mateusz
Adamski są uczniami ósmej
klasy Szkoły Podstawowej
im. Henryka Sienkiewicza
w Słowiku.
AK

Gratulacje dla Młodych Sportowców z Gminy Zgierz

Na zdjęciu od lewej: Robert Karolak, Dariusz Sędzicki Przewodniczący Rady Gminy
Zgierz, Barbara Karolak brązowa medalistka Mistrzostw Europy, Wioleta Głowacka
Wójt Gminy, Mateusz Adamski Mistrz Polski Młodzików, Sebastian Adamski.

Mistrzostwa Gminy Zgierz 
w piłce ręcznej

Inwestycje na obiektach sportowych
w Rosanowie i Wołyniu
Obiekt Sportowo-Rekrea-
cyjny im. Leszka Jezierskiego
w Rosanowie zyskał nową
siatkę na istniejących pił-
kochwytach.

Na boisku w Wołyniu, z
którego korzysta drużyna
LKS Start Szczawin trwają
prace związane z montażem
ogrodzenia piłkochwytowego
oraz prace związane z dosto-
sowaniem terenu.

Inwestycja powstaje w ra-
mach programu „Infrastruk-
tura sportowa Plus” na 2023r.
Łączny koszt inwestycji wy-
nosi 591.138,00 zł.
Prezes Klubu LKS START
SZCZAWIN Krzysztof Zator-
ski - Budowa ogrodzenia to
idealny prezent na zbliżający
się Jubileusz 75-lecia istnie-
nia klubu. Inwestycja niesie
ze sobą poprawę bezpieczeń-

stwa i stanu murawy, ale
czeka nas jeszcze dużo pracy,
aby móc ponownie zagrać na
naszym boisku. 
[AB]
• • •
W tym roku opracowany został
projekt dla inwestycji pn. “Zabez-
pieczenie boiska w Giecznie" 
- koszt dokumentacji projektowej
to 8.600,00 zł

Prace na boisku w Wołyniu, foto: Lewag Na boisku w Rosanowie zamontowano
piłkochwyty, foto: Adrian Bartczak 
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Przyszły rok będzie szcze-
gólny dla mieszkańców
Grotnik i całej Trójwsi,
minie wiek od kiedy miej-
scowość zaistniała i zaczęła
się rozrastać i rozwijać. 

Wójt Wioleta Głowacka
zainicjowała spotkanie
z przedstawicielami Samo-
rządu, Radnymi, Stowarzy-
szeniami i organizacjami
z terenu Trójwsi, Sołtysami,
przedstawicielami Kościo-
ła, KGW, Straży, Szkoły,

Domu Dziecka, PTTK
i Nadleśnictwa Grotniki
oraz Mieszkańcami, aby
wspólnie zaplanować wy-
darzenie w ramach obcho-
dów Grotnickiego Jubile-
uszu. 
- Chcemy się jak najlepiej
przygotować, aby przypo-
mnieć całej naszej gminnej
społeczności, szczególnie
tym najmłodszym, historię
Grotnik i okolic. Zachę-
camy mieszkańców Trójwsi

do wspólnego celebrowania
jubileuszu. To niepowta-
rzalna okazja, aby przypo-
mnieć sobie niektóre fakty,
być może w domowych ar-
chiwach odnaleźć fotogra-
fie lub dokumenty związane
z rozwojem miejscowości.
Zachęcam do włączenia się
w przygotowania – podkre-
śliła Wójt Wioleta Gło-
wacka.
[AK]

Grotniki przygotowują się 
do Jubileuszu

Barbara Polasińska
w Komitecie Doradczym
Stowarzyszenia Łódzki Obszar 
Metropolitalny

Obszar Metropolitalny
jest jednym z krajowych,
dużych ośrodków od-
działywania gospodar-
czego, naukowego i kul-
turalnego, upoważnio-
nym do podejmowania
współpracy międzynaro-
dowej. 
Stowarzyszenie łączy -
przez wspólne wypraco-
wane strategie i działania
– 30 jednostek samorządu
terytorialnego z  5 powia-
tów: Miasta Łodzi, brze-
zińskiego, łódzkiego –
wschodniego, pabianic-
kiego i zgierskiego. 
- Komitet reprezentuje
w szczególności: społe-
czeństwo obywatelskie,
podmioty działające na
rzecz ochrony środo-
wiska, podmioty odpo-
wiedzialne za promowa-
nie włączenia społecz-
nego, praw podstawo-
wych, praw osób ze
specjalnymi potrzebami,
równości płci i niedyskry-
minacji oraz podejmuje
wiele innych tematów
społeczno – gospodar-
czych. Naszym zadaniem
jest przede wszystkim opi-
niowanie strategii na eta-
pie jej opracowania
i realizacji, a przez to
dbałość o udział głosu
mieszkańców z obszaru
SŁOM w tworzeniu stra-
tegii i kierunków rozwoju,
doradzanie w zakresie
wykluczenia czy dyskry-
minacji społecznej, dba-
łość o dialog między
współpracującymi pod-
miotami – mówi Barbara
Polasińska.  

- Cieszę się, że w struktu-
rach SŁOM zasiada
p. Barbara Polasińska,
osoba z przygotowaniem
merytorycznym i do-
świadczeniem, która, jako
wieloletni pracownik  sa-
morządowy i mieszkanka
gminy rozumie specyfikę
i potrzeby naszego samo-
rządu i mieszkańców -
podkreśla Wójt Wioleta
Głowacka.
• • •

W ramach Stowarzy-
szenia Łódzki Obszar
Metropolitalny w nowym
okresie programowania
będą dostępne środki fi-
nansowe między innymi
w obszarach: odnawial-
nych źródeł energii, trans-
portu z naciskiem na
elektromobilność oraz in-
frastruktury kulturalnej
i turystycznej.
• • •

Do tej pory Gmina
Zgierz, w ramach Strate-
gii Rozowju SŁOM rea-
lizowała projekt dotyczą-
cy oświetlenia pod nazwą
"Zastosowanie energo-
oszczędnego oświetlenia
dróg publicznych na tere-
nie Gminy Zgierz - I i II
etap". Projekt zakończył
się w tym roku. Zrealizo-
wano również  "Termo-
modernizację budynków
użyteczności publicznej
w Gminie Zgierz" oraz
projekt pod nazwą "Ter-
momodernizacja siedziby
Urzędu Gminy Zgierz". 
[AK]

11-12/2023

Kandydatura pani Barbary Polasińskiej została
zgłoszona do Komitetu  SŁOM przez Stowarzysze-
nie Promocji i Kultury Gminy Zgierz. Pełni w nim
funkcję Zastępcy przewodniczącego. Członkami
Komitetu Doradczego są przedstawiciele organiza-
cji pozarządowych, instytucji nauki i kultury, któ-
rych między innymi zdobyte doświadczenie
zawodowe pozwala na merytoryczne zaangażowa-
nie w pracę Komitetu. 

Barbara Polasińska
(na zdjęciu)
Wieloletnia dyrektor Gminnego
Ośrodka Kultury w Dzierżąz-
nej. W trakacie pracy w Ośro-
dku wdrażała wiele projektów
promujących kulturę na wsi.
Specjalizowała się w integrowa-
niu i aktywizacji społeczności
lokalnej realizując projekty
unijne. 
Czynnie angażowała się w upa-
miętnianie miejsc pamięci i zda-
rzeń związanych z historią na
terenie gminy Zgierz. 
Współpracowała z organiza-
cjami pozarządowymi działają-
cymi lokalnie i ponadlokalnie. 
Wspierała rozwój muzyki  dba-
jąc o wyposażenie i rozwój mu-
zyczny zespołów działających
na terenie gminy.
Kreowała imprezy kulturalne,
które na stałe wpisały się do kalen-
darza wydarzeń Gminy Zgierz.
Obecnie jest zaangażowana
w pracę na rzecz osób z niepeł-
nosprawnościami.
Za swoje doświadczenie, zaan-
gażowanie w pracę oraz spo-
łeczne wspieranie lokalnej
społeczności wielokrotnie na-
gradzana odznaczeniami, mię-
dzy innymi: Brązowym
medalem “Zasłużony Kulturze
- Gloria Artis” nadanym przez
Ministra Kultury i Dziedzictwa
Narodowego Rzeczypospolitej
Polskiej oraz Złotym Medalem
Opiekuna Miejsc Pamięci Na-
rodowej przyznanym przez
Radę Ochrony Pamięci Walk
i Męczeństwa.
Pani Barbara Polasińska  jest
mieszkanką Gminy Zgierz. Po-
chodzi z Dąbrówki Strumiany.  
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Nasze Straże.
Zaproś kominiarza zamiast strażaka

Strażacy cieszą się największym zaufaniem społecznym. Służą - nie pracują. Ratują życie i dorobek. 
Strażakiem się nie bywa, strażakiem się jest

Również w tym roku apelują
Strażacy z OSP Kania Góra,
którzy w jedną z listopado-
wych nocy wyjeżdżali do
pożaru sadzy w kominie.
- Dzięki opanowaniu Właści-
ciela, który wygasił natych-
miast piec i profesjonalnej
akcji strażaków nie doszło do
rozprzestrzeniania się ognia.
Bohaterem jest Syn sąsia-
dów, który zauważył wydos-

tający się z komina ogień
i powiadomił swoich rodzi-
ców, a Ci wezwali pomoc –
opowiada Mikołaj Wierz-
bowski Prezes OSP Kania
Góra, jednostki, która uczest-
niczyła w akcji.

Apelujemy o rozsądek
i zachęcamy do regularnego
korzystania z usług komi-
niarskich koszty poniesio-
nych szkód mogą być
ogromne. Warto pamiętać, że
ubezpieczyciel może nie po-
kryć ich, jeśli nie udowod-
nimy (np. poprzez rachunki),
że korzystamy z usług komi-
niarza.
Jak zapobiegać pożarowi
sadzy? 
Należy regularnie czyścić
komin. Zalegająca w komi-
nie sadza o grubości zaled-
wie kilku milimetrów już
może stać się przyczyną po-
jawienia się pożaru.
Warto zadbać o materiał
jakim palimy. Wystarczy
kilka tygodni palenia mo-

krym drewnem, by nagro-
madziło się dość smoły i
sadzy, aby potem pierwsze
mocniejsze "przepalenie"
spowodowało pożar komina.
Przegląd komina warto zro-
bić przed rozpoczęciem se-
zonu grzewczego, najlepiej,
żeby zrobił to fachowiec.
Zgodnie z prawem przegląd
kominiarski wymagany jest
minimum raz w roku, a w

domach, gdzie piec opalany
jest drewnem lub węglem -
raz na trzy miesiące.
Jak rozpoznać pożar sadzy
w kominie?
Objawami pożaru sadzy jest
przede wszystkim głośny
dźwięk, dochodzący z ko-
mina - "dudnienie", często
towarzyszą mu także snopy
iskier lub nawet języki ognia,
widoczne u wylotu komina
nad dachem. Ponadto sam
przewód kominowy robi się
bardziej ciepły niż zwykle -
czasem jest gorący. Charak-
terystyczne jest też to, że
przewód kominowy jest cie-
plejszy tylko w jednym miej-
scu - to właśnie tam zaczyna
płonąć sadza. Gdy zignoru-
jemy pierwsze sygnały,
mogą pojawiać się pierwsze
rysy na ścianach - to znak, że
pożar rozgorzał już na dobre
i komin zaczyna pękać.
Co robimy w przypadku
pożaru sadzy w kominie? 
Najważniejsza zasada -

NIGDY NIE GASIĆ PO-
ŻARU SADZY WODĄ!
Powstająca wtedy gwałtow-
nie para może spowodować
pęknięcie przewodu komi-
nowego. 
GDY ZAUWAŻYMY
POŻAR SADZY TRZEBA
PRZEDE WSZYSTKIM
WEZWAĆ STRAŻ POŻA-
RNĄ dzwoniąc pod numer
alarmowy 112 i wygasić pa-

lenisko - ALE NIE
WODĄ!!! Trzeba zamknąć
dopływ powietrza do pieca -
od dołu i góry, po czym ob-
serwować przewód komi-
nowy na całej jego długości
- czy nie zaczyna pękać. Gdy
dostęp powietrza do komina
będzie zamknięty, płonące
sadze stopniowo będą się
wygaszać. Zanim przyjadą
strażacy warto pomyśleć o
udostępnieniu wszystkich
pomieszczeń, przez które
przebiega przewód komi-
nowy - od kominka czy kot-
łowni aż do poddasza.
Trzeba też pamiętać, że gdy
ograniczymy dostęp powiet-
rza do komina, w palenisku
zacznie powstawać więcej
tlenku węgla czyli śmiertel-
nego czadu. Dlatego należy
uchylić okna w pomieszcze-
niach, przez które biegnie
komin do czasu przyjazdu
strażaków, którzy sprawdzą
stężenie tlenku węgla.
Czym grozi pożar sadzy?

W najgorszym wypadku -
nawet pożarem całego
domu. Może się tak stać, gdy
podczas pożaru przewód ko-
minowy rozszczelni się
i ogień zacznie rozprzestrze-
niać się na przyległe do niego
elementy. Może też dojść do
pożaru dachu lub poddasza,
gdy z komina wydobywa się
żywy ogień lub iskry. Pod-
czas pożaru sadzy gorące po-
wietrze może wypychać z
komina także płonące płaty
sadzy. Wiatr może przenieść
je na sąsiednie budynki.
Szybko opanowany pożar
sadzy w kominie kończy się
najczęściej na konieczności
naprawy przewodu komino-
wego, który w wyniku po-
żaru zostaje popękany lub
wręcz - rozerwany. Dlatego
po pożarze sadzy należy
wezwać kominiarza, żeby
sprawdził szkody i - do tego
czasu - nie używać pieca.

Informacje OSP Kania Góra
Zalegająca w kominie sadza o grubości zaledwie kilku milimetrów już może stać się
przyczyną pojawienia się pożaru, foto OSP Kania Góra

Gabriel Grabarczyk (na zdjęciu z Wójt Wioletą Głowacką),
jest chłopcem, który w listopadowy wieczór zauważył iskry
wydobywające się z komina domu sąsiadów, powiadomił
rodziców, którzy wezwali straż, dzięki czemu akcja ratun-
kowa przebiegła sprawnie.
- Gabrysiu jesteś naszym małym Bohaterem. Wykazałeś się
czujnością i zareagowałeś odpowiedzialnie w sytuacji za-
grożenia pożarem. Dziękuję Ci w imieniu całej społeczności
- powiedziała Wójt Wioleta Głowacka gratulując chłopcu
postawy. 
- Ważne, żebyśmy wszyscy i mali i duzi, zwracali uwagę na
to co się dzieje wokół nas i reagowali, w sytuacjach, w któ-
rych trzeba zadbać o bezpieczeństwo drugiego człowieka.
Szczególnie teraz zimą, nie przechodźmy obojętnie obok
osób, które mogą potrzebować naszego wsparcia i nie po-
zostawiajmy bez pomocy w sytuacjach, w których potrzebna
jest nasza reakcja  - podkreśliła Wójt. 
Gabriel Grabarczyk ma 10 lat, mieszka z Rodzicami w Ka-
niej Górze. Słowa uznania i oklaski odebrał podczas spot-
kania mikołajkowego w Kaniej Górze w grudniu tego roku.
[AK]

Nagroda za czujność 
i odpowiedzialne 
zachowanie

5 grudnia to święto wolonta-
riuszy i organizacji zajmują-
cych się wolontariatem na
całym świecie. Pomaganie to
pozytywne wyzwanie dla
uczniów ze wszystkich szkół
z terenu gminy Zgierz. Wo-
lontariat szkolny jest skiero-
wany do młodzieży, ale łączy
całe społeczności szkolne: ro-
dziców, nauczycieli i pracow-
ników. 
- Pomagamy, jak umiemy,
a wspólne pomaganie jedno-
czy nas wszystkich w czymś
dobrym, co uwrażliwia i czyni
nas lepszymi – podkreślają
opiekunowie szkolnych kół
wolontariatu.

Nie sposób wymienić
wszystkich akcji, w których
w ciągu całego roku są ak-

tywni wolontariusze: to naj-
częściej zbiórki celowe po-
trzebnych rzeczy i funduszy,
które są kierowane do kon-
kretnych potrzebujących. 

Wspólnie podejmowane
działania w ramach wsparcia
akcji w najbliższej okolicy,
ale i dużych ogólnopolskich
działań, jak „Szlachetna
Paczka” czy WOŚP. To
nauka współpracy w grupie
i podejmowania wyzwań.
- Myślę, że każdy z nas ma w
sobie potrzebę pomagania.
Wystarczy rozejrzeć się wokół
siebie i znaleźć okazję, aby
wesprzeć nawet najmniejszy
cel. To są często bezcenne
gesty dla tych, którzy potrze-
bują wsparcia. Myślę, że
szczególnie ważne dla mło-

dzieży jest podtrzymywanie
postaw otwartości na dru-
giego człowieka i uwrażliwie-
nie na potrzeby innych. Życzę
wszystkim wolontariuszom
niesłabnącej energii i zaan-
gażowania w pracy na rzecz
potrzebujących – podkreśliła
Wioleta Głowacka Wójt
Gminy Zgierz.
[AK]

Razem możemy więcej! 
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Pan Krzysztof sztuką pasjo-
nował się od dziecka. Wy-
brał rzeźbiarstwo, może to
za sprawą dziadka, który
był stolarzem i zajmował
się snycerką.

- Z zawodu jestem foto-
grafem. Jednak zawsze pas-
jonowało mnie drewno,
zawsze coś dłubałem w
drewnie i kiedyś po prostu
odłożyłem aparat i zabra-
łem się za dłuto. Od tamtej
pory rzeźbię wszystko co
się da. Jestem jak kornik –
śmieje się p. Krzysztof
Odój.

- Nie ma drewna, w któ-
rym nie można rzeźbić. Ja-
kieś 20 może 30 lat

pracowałem w lipie i wierz-
bie. Rzeźby z lipowego
drewna najczęściej można
spotkać w kościołach, ale
są też wykonane ze świerku
i sosny. Dzisiaj mamy już do
dyspozycji takie narzędzia,
że rodzaj drewna nie ma
znaczenia. Ja pracuję od lat
takimi samymi narzę-
dziami. Przyzwyczaiłem się
do 3-4 dłut, które teraz po
wielu latach są wygodne,
układają się do ręki. Innych
narzędzi używam tylko spo-
radycznie, kiedy robię płas-
korzeźbę albo rzeźbę
przestrzenną. To już prawie
40 lat mojej pracy – pod-
kreśla rzeźbiarz.

Początki rzeźbiarstwa
pana Krzysztofa przypadły
na lata 80, to był dobry czas
dla twórców ludowych.
Było dużo plenerów, kon-
kursów, przeglądów i cepe-
liad skierowanych do
artystów. Wszystkie prace
trafiały do sprzedaży mię-
dzy innymi w popularnej
dawniej Cepelii. 

- Mam swój własny wy-
pracowany styl, niepowta-
rzalny, dzięki czemu moje
rzeźby są rozpoznawalne.
Są nawet naśladowcy. Tro-
chę wiedzy i mojego do-
świadczenia przekazałem
kolejnym pokoleniom rzeź-
biarzy. Zaraziłem też pasją

mojego tatę, który w wieku
70 lat zaczął wykonywać
swoje prace – podkreśla p.
Krzysztof. 
- Rzeźbienie zaczynałem te-
matycznie od postaci świę-
tych, Jezusa Frasobliwego,
później rzeźbiłem sceny ro-
dzajowe. Najbardziej roz-

poznawalne są moje szopki
z delikatną, kolorową poli-
chromią, malowane tak,
żeby zaznaczyć słoje
drewna. 
Zdarzało się, że robiłem
prace na zamówienie, np.
do telewizji, tzw. Studia 2, to
były ptaki dziwaki, bociany

– trochę podążanie za
modą. Trendy też wymu-
szają pracę rzeźbiarza. Styl
artysty zawsze się też trochę
zmienia w czasie kolejnych
lat pracy. Kiedy teraz pat-
rzę na swoje wcześniejsze
rzeźby widzę, że są inne.

Wykonuję duże prace,
małe, monumentalne. Naj-
większa miała 8 metrów, to
było specjalne zamówienie
dla jednej z łódzkich restau-
racji. Kilka moich rzeźb stoi
w Zgierzu, między innymi
przy łaźni. 

Od kilku lat p. Krzysztof
Odój mieszka w Józefowie.
Jest związany z Towarzys-
twem Przyjaciół Smar-
dzewa. Jego klimatyczną
ławeczkę, z której miesz-
kańcy Smardzewa są
dumni oraz rzeźbę sowy
można oglądać nad sta-
wami w Smardzewie. 
[AK]

Rzeźbiarz Krzysztof Odój – 40 lat pracy w drewnie
Wiele rzeźb p. Krzystofa Odoja jest w posiadaniu Muzeum Narodowego w Warsza-
wie, ale również w muzeach w Łodzi. Rzeźby trafiały do galerii w największych mias-
tach w całej Polsce: Poznaniu, Gdańsku, Warszawie. Najbardziej rozpoznawalna
praca to szopka, która została uwieczniona na świątecznym wydaniu pocztówki
ówczesnej RSW Prasa-Książka-Ruch. Krzysztof Odój jest laureatem wielu nagród
w konkursach rzeźbiarskich. Jego plenerowe prace można obejrzeć między innymi
w Smardzewie nad stawami.  

Rękodzieło i pasja.
- Trampoliną do rękodzieła
dla mnie było Towarzystwo
Uniwersytetów Ludowych.
Mam zdolności manualne,
ale z TULem nauczyłam się
wielu rzeczy i teraz te ele-
menty mojej nauki okazują
się przydatne i łączą się
przy okazji tworzenia pają-
ków.

Rękodzieło jest dla mnie
pasją, która mnie pochłania.
Lubię pracować manualnie,
ale lubię również poszuki-
wać informacji, tak żeby
zgłębić temat. Wcześniej
zajmowałam się decoupa-
gem, potem bardzo długo
wykonywałam ikony, które
były trochę ucieczką od
mojej rzeczywistości, mo-
mentem wyciszenia.
W pierwszych warsztatach
z tworzenia pająków,
uczestniczyłam on-line. To
był czas pandemii, który
sprzyjał takiemu skupie-
niu…no i się zaczęło!

Szkoła cierpliwości. 
- Rękodzieło jest dla pasjo-
natów, to czas i emocje. Pa-
jąki są pracochłonne,
wymagają dużej cierpliwo-
ści, ale też znajomości ma-
teriału. Z pierwszych
warsztatów pająkarskich
wyniosłam podstawę two-
rzenia pająków.  Nauczy-
łam się wiązać słomki w
bryłę, ale cały warsztat do-
skonaliłam samodzielnie.
Podglądałam twórców lu-
dowych, na filmach publi-
kowanych w internecie.
Kiedy opanuje się pod-
stawy, później pozostaje
wyobraźnia i doskonalenie
techniki.

Zorganizowałam sobie
warsztat, który jest nieu-
stannie rozłożony. To moje
miejsce, w którym mam
materiały, widzę kolory,
gdzie wzrokiem ogarniam
całość i gdzie działa wyob-
raźnia.

Kiedy zaczynam pracę

już muszę wiedzieć, jak bę-
dzie wyglądał cały pająk na
jej zakończenie. Mieć
wizję, żeby wyprzedzać
swoją pracę. 
Kiedy zaczynałam z pają-
kami, miałam dużo wol-
nego czasu. Właśnie
przeszłam na emeryturę,
więc mogłam każdego dnia

poświęcić chwilę, wykonać
jakiś element lub przygoto-
wać kwiat. 
Uważam, że pająki mogą
jeszcze zaistnieć w naszych
domach. Można zauważyć
powrót do natury, wydaje
mi się, że przestaliśmy się
wstydzić kultury i wsi, z
której przecież pocho-

dzimy. W tym roku na Jar-
marku Jagiellońskim w
Lublinie, który odwiedzi-
łam w wakacje, zauważy-
łam, że pająki cieszyły się
dużym zainteresowaniem
wśród odwiedzających sto-
iska z twórczością ludową.
Pająkowy zawrót głowy
- Pierwsze moje pająki to
były konstrukcje tak zwane
kryształkowe i żyrando-
lowe. Teraz wykonuję
ostrosłupowe. 

Pająki lubią mieszkać w
domu, nie da się ich scho-
wać do pudła. Muszą wi-
sieć pod sufitem, żeby się
nie pokruszyły.
Teraz do moich pająków
używam słomy zebranej
przed żniwami. Jest taki
czas na dwa tygodnie przed
zbiorem, kiedy słoma jest
najlepsza do tworzenia
konstrukcji. Chodzę wtedy
po miedzach i ścinam
zboże. Najlepiej nadaje się
żyto, bo jest najtrwalsze,
może być pszenżyto. Każde
źdźbło, jak dawniej, wyko-
rzystuję w całości, od pod-
stawy do nasady, gdzie na
końcu jest kłos, który
można wykorzystać na
przykład do pająka tarczo-
wego. Każda część posłuży
w innym miejscu konstruk-
cji. Do tego kordonek, któ-
rym wiąże elementy,

kolorowy papier i bibuły.
Co dalej?
- Nie mam długiego do-
robku, nie uważam się za
twórcę i nie pretenduję do
tego tytułu, nie brałam też
udziału w żadnym konkur-
sie, choć moje pająki zos-
tały docenione i trafiły do
muzeum w Zgierzu. Mam
przede wszystkim ogromną
satysfakcję, że nauczyłam
się tak trudnej rzeczy wła-
ściwie sama. Nie wstydzę
się moich prac. Mam
ogromną przyjemność, jeśli
obdarowuję kogoś moim
pająkiem i okazuje się,
kiedy odwiedzam później
taką osobę, że ten pająk
wisi u niej w domu. To duża
satysfakcja no i pająk ma
swój dom. Taką miałam po-
trzebę wewnętrzną, kiedy
zaczynałam. Ponieważ
lubię wiedzieć skąd, po co
i dlaczego, myślę, że pod-
stawową wiedzę o pająkach
mam i że jestem przygoto-
wana, żeby poprowadzić
warsztaty tworzenia pają-
ków. Niedawno zwróciło
się do mnie z taką prośbą
Koło Gospodyń Wiejskich.
Pająki to moja pasja, którą
będę pielęgnowała.
[AK]

Pająki pani Magdy Świderek 
Dziecięcy zachwyt pająkami w skansenie w Łowiczu podczas rodzinnych wycieczek, urzeczywistnił się po wielu
latach własnoręcznie przygotowywanymi pracami. Jak podkreśla pani Magda Świderek – Pająków nie byłoby
bez zaangażowania w Towarzystwie Uniwersytetów Ludowych. Jednak pająki w tej historii to nie wszystko. Tutaj
najważniejsi są ludzie, dzięki którym pani Magda mogła powrócić do dziecięcego zachwytu pająkami, przyjrzeć
się im z bliska, samodzielnie wykonać i którymi teraz obdarowuje swoich znajomych – bo pająk musi mieć dom!
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Pierwsze miejsce 
dla Chóru ze szkoły w Szczawinie

Na koniec listopada zwycięski Chór uczestniczył w Gali Finałowej II edycji Konkursu „Pat-
riotyczny Chór Radia Łódź”. Młodzież razem z opiekunem Chóru panią Natalią Lesiak ode-
brała nagrodę, chórzyści spotkali się z Jurorami, po raz pierwszy udzielili wywiadu w
radiowym studiu, wspólnie odśpiewali konkursowe, patriotyczne pieśni. 
Konkurs został zorganizowany z okazji 105. rocznicy odzyskania przez Polskę niepodległości. 
Wzięło w nim udział 50 chórów szkolnych z województwa łódzkiego.
Wyróżnienie w konkursie otrzymał również Chór ze Szkoły Podstawowej im. Henryka Sien-
kiewicza w Słowiku. 
Gratulujemy!

Chór ze szkoły w Szczawinie w studiu Radia Łódź. Foto: szkoła w Szczawinie

Wójt Gminy Zgierz i Stowarzyszenie Linda zaprosiło mieszkańców Trójwsi na Wie-
czorek Patriotyczny. W niedzielne, listopadowe popołudnie, w świetlicy wiejskiej
w Jedliczu A wystąpił chór Leśne Nutki z Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w
Grotnikach. Goście wysłuchali również wykładu dr Eweliny Kostrzewy z Instytutu
Historii Uniwersytetu Łódzkiego oraz pieśni w wykonaniu Luby Melki. 
Słodki poczęstunek przygotowały Panie z KGW Jedlicze. 

Patriotycznie w Jedliczu A

11 listopada to najważ-
niejsze państwowe święto
w Polsce. Tegoroczne
uroczystości Święta Nie-
podległości rozpoczęły
się pod pomnikiem Józefa
Piłsudskiego w Białej.

-Składamy hołd wszy-
stkim, którzy przyczynili
się do odrodzenia pań-
stwa polskiego. Dziś ob-
chodzimy 105. rocznicę
odzyskania niepodległo-
ści, naszej tożsamości. 
W tych trudnych dla
wszystkich czasach dbaj-
my o wartości przekazy-
wane najmłodszym, da-
wajmy przykład jak sza-
nować naszą Ojczyznę,
bądźmy dumni z naszej
polskości i pamiętajmy
o historii – powiedziała
podczas uroczystości
Wioleta Głowacka Wójt
Gminy Zgierz. 

Głos zabrali także za-
proszeni goście: Senator
Marcin Karpiński, a także
Wiceprzewodniczący Sej-
miku Województwa

Łódzkiego - Zbigniew
Linkowski.

Po złożeniu kwiatów
przez delegacje pod po-
mnikiem Józefa Piłsud-
skiego w kościele para-
fialnym w Białej została
odprawiona msza święta
w intencji Ojczyzny.

Po mszy dalsze ob-
chody Święta Niepodle-
głości przeniosły się do
Dzierżąznej, gdzie zorga-
nizowany został festyn
,,Radośnie dla niepodleg-
łej w Dzierżąznej". Pod-
czas festynu nie zbrakło
atrakcji w postaci m.in.:
przemarszu alejkami z
biało-czerwoną flagą przy
akompaniamencie Orkie-

stry Dętej działającej przy
Gminnym Centrum Kul-
tury, Sportu, Turystyki
i Rekreacji w Dzierżąz-
nej, pysznych rozgrzewa-
jących zup przygotowa-
nych przez Koła Gospo-
dyń Wiejskich z Wypy-
chowa, Ciosen i Grot-
nik-Ustronia, warsztatów
plastycznych, występu or-
kiestry, a także zespołów
Giecznianki z kapelą lu-
dową i Szczawinianki.
Zostały rozstrzygnięte je-
sienne konkursy na prze-
twory i konkurs na
własny projekt latawca.
[DR]

Święto Niepodległości

Chór Leśne Nutki z Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Grotnikach
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Zespoły z Gminnego Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji z/s w Dzierżąznej mają
nowe stroje. 
Giecznianki z kapelą ludową, Szczawinianki oraz Orkiestra Dęta zaprezentowali się w nowych
ubiorach podczas festynu "Radośnie dla Niepodległej w Dzierżąznej" zorganizowanego przez
GCKSTiR 11 listopada w Dzierżąznej. 
„Kultywowanie lokalnego dziedzictwa kulturowego poprzez zakup strojów ludowych
i regionalnych” to wniosek przygotowany przez Gminne Centrum Kultury Sportu Turystyki
i Rekreacji w Dzierżąznej i pozytywnie rozpatrzony przez Narodowe Centrum Kultury w ra-
mach programu EtnoPolska 2023.
Pozyskana kwota 74 000 zł jest przeznaczona na działania popularyzujące folklor. Całkowita
wartość zadania – 77 895 zł. Zakup wynika z potrzeby szerzenia, utrwalania i kultywowania
bogatych tradycji i obrzędów ludowych naszego regionu, na terenie gminy Zgierz, powiatu
zgierskiego i województwa łódzkiego oraz Polski. 
Na podstawie info GCKSTiR z/s w Dzierżąznej

Brawo Gieczniaki z kapelą ludową!

Nowe stroje dla Zespołów 
z Gminnego Centrum Kultury

Zespół zajął II miejsce podczas XXVII Biesiady pod Złotym Liściem. Przegląd Zespołów
odbył się w ramach Amatorskiego Artystycznego Spotkania Seniorów zorganizowanego przez
Łaski Dom Kultury na początku listopada. 
- Dla naszego Zespołu udział w występach i muzyczna rywalizacja jest bardzo potrzebna.
Przede wszystkim mamy okazję zaprezentować się na scenie, porównać nasze możliwości z in-
nymi zespołami. Takie wyjazdy nas rozwijają - podkreśla p. Gabriela Skopiak z Giecznianek.
Gratulujemy! 
Na podstawie info GCKSTiR z/s w Dzierżaznej

Szczawinianki zostały wyróżnione i docenione za działalność kulturalną. Nagrodę dla Zespołu
wręczył Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Łódzkiego Zbigniew Linkowski. 
Zespół działa przy Gminnym Centrum Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w Dzierżąznej.
Info: GCKSTiR z/s w Dzierżąznej

Szczawinianki z nagrodą  
Sejmiku Województwa Łódzkiego!

Jednorożce wystąpiły dla Seniorów

Zespół wystąpił dla Seniorów podczas imprezy, na którą zaprosiła gości do szkoły w Słowiku,
Wójt Wioleta Głowacka. Z sentymentem, wspólnie z muzykami śpiewano znane przeboje
z dawnych lat. Muzyka i atmosfera spowodowały, że uczestnicy spotkania zakończyli je
wspólnymi tańcami.  

Gminna Biblioteka w Dzierżąznej i Filia w Ustro-
niu po raz kolejny biorą udział w ogólnopolskiej
akcji „Mała książka – wielki Człowiek”.

Każde dziecko w wieku przedszkolnym, które
odwiedzi jedną z bibliotek, otrzyma nieodpłatnie
Wyprawkę Czytelniczą oraz Kartę Małego Czy-
telnika. Za każdą wizytę w bibliotece, zakoń-
czoną wypożyczeniem książki przedszkolak
otrzyma naklejkę, a po zebraniu dziesięciu zosta-
nie uhonorowany imiennym dyplomem.   
Zapraszamy!!!
Informacja GCKSTiR z/s w Dzierżąznej

Gminne Biblioteki zapraszają przedszkolaków  
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1.Dzień przed Bożym Narodzeniem 2.Składane bliskim z okazji świąt 3.Czerwony…;
4.Jedno w sianku 5.Potrawa z makiem 6.Śpiewane przy choince 7.Potrzebny do nich dziadek 
8.Z ozdobami i światełkami 9.Biały na święta 10.Betlejemska...11.Pod obrusem 12.Pasterze
śpiewają, bydlęta… 13.O północy w kościele. 

Świąteczna krzyżówka
Zapraszamy do udziału w konkursie!
Wystarczy przesłać na adres Urzędu Gminy Zgierz lub dostarczyć do
Biura Obsługi Klienta wypełniony KUPON, aby wziąć udział w loso-
waniu nagrody. W losowaniu wezmą udział kupony przesłane 
do 10 stycznia 2024r.

KUPON KONKURSOWY
hasło..........................................................................................................
imię i i nazwisko.......................................................................................
adres.........................................................................................................
kontakt (nr telefonu lub mail)...................................................................
Wyrażam zgodę na przetwarzanie 
danych osobowych przez 
Urząd Gminy Zgierz - 
Redakcję “Na Ziemi Zgierskiej”
na potrzeby orgnizowanego konkursu 
dla Czytelników. Wyrażam zgodę 
na opublikowanie mojego 
imienia i nazwiska oraz nazwy miejscowości 
w przypadku wylosowania nagrody.

Skrzaty świąteczne.
Na konkurs wpłynęło 15
skrzatów, a każdy był inny,
wyjątkowy i niepowta-
rzalny. 
Jury przyznało:
I miejsce - Rodzina Wroń-
skich z Podola; II miejsce -
Rodzina Pietruszków ze
Śladkowa Górnego; 
III miejsce - Rodzina  Tesz-
ner z Rosanowa

Mikołajki 2023. Tylu szczęśliwych, radosnych, uśmiechniętych dzieci Gminne Centrum Kultury, Sportu, Turystyki
i Rekreacji w Dzierżąznej nie widziało. A wszystko to za sprawą Św. Mikołaja, który przyjechał z worem prezentów.

Mikołajki w Gminnym Centrum Kultury

Konkurs na przedstawienie 
"Krainy Św. Mikołaja".
Jury przyznało nagrody w dwóch kategoriach wie-
kowych. Na konkurs wpłynęło 75 prac!
I kategoria -przedszkolaki - uczniowie klas
pierwszych: I miejsce -  Laura Chmurska; 
II miejsce - Szymon Rochowczyk; 
III miejce -  Wiktoria Pawlak, Marcel Pluta
II kategoria - uczniowie klas II-III:
I miejsce - Oliwia Baranowska; II miejsce - Oliwia
Nypel;  III miejsce - Maciej Kmieciak, Kacper Gą-
siewski.
Gratulujemy wyobraźni i pomysłowości.

Wyniki konkursów bożonarodzeniowych

11-12/2023


